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Позицията на България
относно нефта е ясна. Със
сигурност ще искаме от-
срочка от Европейската ко-
мисия още следващата сед-
мица, обяви министърът на
енергетиката Александър
Николов след международ-

ната енергийна кръгла маса
в София. Той каза, че ще се
търси начин на работа така,
че да няма рискове за рафи-
нерията ни. Европейската
комисия предложи нов па-
кет от санкции срещу Русия,
който включва ембарго

върху руския петрол и пет-
ролни продукти.

Северна Македония иска
да има още една газова
връзка с България, обяви по
време на срещата ми-
нистърът на икономиката на
югозападната ни съседка

Стр. 4 Стр. 7Стр. 5

Стр. 2

С 283 лева е нараснала месечната издръжка за една година,
съобщиха от КНСБ. Над 2000 лева са необходими за покриване на
разходите за храна, жилище, здравеопазване, образование.
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Северна Македония настоява да се изгради
още една газова връзка с България
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ак е Гергьовден - денят на ар-

мията ни. Каквото и да кажем за

нея или за българския войник, все

ще бъде недостатъчно. Обикнове-

но славим миналото си и анатемо-

сваме настоящето. Едва ли има

българин, който да не се прекланя

пред нашите предци, отвоювали с

кръв свободата ни. Техният по-

двиг ни задължава да бдим за це-

лостта и независимостта на Оте-

чеството. А тази пряка задача се

пада на първо място на Българ-

ската армия.

Трябва да признаем, че тя е

единствената институция през

всичките режими, години и управ-

ления, която успя да запази своя

престиж, независимо от преврат-

ностите и ударите, които получи

през прехода. Много неща се про-

валиха в нашия национален живот

заради честите смени и “реформи”,

но уважението към хората с паго-

ни се оказа непреходно.

Общественото доверие, с кое-

то се ползва армията ни и днес,

го доказва. След разпадането на

Варшавския договор на нея се

гледаше като на декор за Гергьов-

ден и по стар български обичай

политиците ни смятаха, че вле-

зем ли в Европа, някой ще ни

храни, а като влезем в НАТО,

някой ще ни пази.
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Военен ритуал по повод 6 май - Деня на храбростта и на Българската армия, се проведе
в Плевен пред паметника на Девета пехотна плевенска дивизия. Шествие в тържествен марш
с икона на Свети Георги - закрилник на Плевен, премина през центъра на града

СНИМКА БТА

Крешник Бектеши. Той каза,
че капацитетът на сегашния
интерконектор е изцяло зает
от “Газпром”, а страната му
иска да има възможност за
диверсификация на източни-
ците на доставка.



БЪЛГАРИЯ
ПЕТЪК
6 МАЙ2
2022

На семейство с едно дете
е нужен нетен месечен доход
от 2189 лева за покриване на
разходите за храна, жилище,
здравеопазване, образование.
Това показват данни на Ин-
ститута за социални и синди-
кални изследвания на КНСБ.
Според проучването едва
25% от хората на трудов до-
говор изкарват над тази сума.

От началото на годината
доходът, необходим за
издръжка, нараства с 5,9%, а
на годишна база - с 14,8%.

В 167 населени места у нас няма нито
един жител, а в други 1173 живеят до 50
души. Това показват данните на Национал-
ния статистически институт (НСИ) към края
на 2021 г. Най-голям брой от селата без
жители са планински и се намират в области-
те Габрово, Велико Търново, Кърджали и
Смолян.

Общо населените места в България са 5257,
от тях 257 са градове. С над 100 000 жители
са шест града. Оказва се, че в тях е съсредо-
точено повече от една трета от населението
на страната. Най-малка по брой жители
продължава да е област Видин - 78 814 души,
а най-голямата община е Столичната. Освен
нея още 8 общини в страната са с население
над 100 000 души - Пловдив, Варна, Бургас,
Русе, Стара Загора, Сливен, Плевен и Пазар-
джик. Относителният дял на населението в тези
девет общини представлява 41,4 процента от
цялото население в страната.

Към края на 2021 г. от общо 265 общини
133 са с население под 10 000 души. Най-
малката община е Трекляно, област Кюстен-
дил, със 714 жители.

Жителите на Столичната община са не-
равномерно разпределени в отделните й ад-
министративни райони. В края на 2021 г. в
три от тях - “Люлин”, “Младост” и “Студент-
ски”, живеят 24 на сто от всички столичани,
като всеки един наброява над 100 000 души.

Областната болница “Д-р Стефан
Черкезов” във Велико Търново няма
да може да изпълни договорката меж-
ду синдикатите и Министерството
на здравеопазването за исканото уве-
личение на заплатите на медиците.

Нов колективен трудов договор в
областната болница във Велико
Търново не е подписван, а постигна-
тата договорка на национално ниво
за увеличение на заплатите с корек-
цията на цените на клиничните пъте-
ки е неизпълнима, коментира
изпълнителният директор на болни-
цата д-р Стефан Филев. Според него,
ако се спази договореното,  много
болници ще стигнат до фалит.

Лекари сигнализират
за постковид мозъчни
инсулти при млади
хора. Според доц. Росен
Калпачки, ръководител
на Клиниката по нервни
болести към в болница
“Св. Анна”, става
въпрос за мъже и жени
на 30-40 години, които
са били здрави, без ни-
какви рискови фактори за
инсулт. Те не са имали
нито високо артериално
налягане, нито промени
в липидите или сърдеч-
ни заболявания, и из-

СНИМКА БТА

В Професионалната гимназия по механоелектротехника и електроника в Бургас бе показан
новият иновативен център, част от който е и модерен авиосимулатор. Чрез него ще се
обучават възпитаниците на техникума в специалност “Ремонт на летателни апарати”

2189 ëâ. íóæíè íà ñåìåéñòâî
ñ åäíî äåòå ìåñå÷íî
С 283 лева е нараснала месечната издръжка за една година, съобщиха от КНСБ

Покачването на нуждите на
тричленно семейство е с 283
лева за едногодишен период.
Ако един работещ живее сам,
са му необходими 1216 лв.
или със 157 лева повече от
миналата година.

Нужен е поне 15% ръст
на всички доходи, за да се по-
крие инфлацията, смятат син-
дикалистите. През второто и
третото тримесечие инфлаци-
ята ще продължи да се уско-
рява и дори това, за което
настоява КНСБ, няма да бъде

достатъчно, смятат оттам.
От синдиката посочват

четири основни причини за
нарастването на издръжката
през март. Първата е драс-
тичното увеличаване в цени-
те на електрическата енер-
гия и природния газ, а вто-
рата - повишението на цена-
та на петрола на междуна-
родните борси. По-високите
цени на основни суровини
на международните пазари и
ръстът на цените на произ-
водството в промишленост-

та на вътрешния пазар с
45,2% през март на годишна
база бяха посочени като
други причини за повишени-
те нужди.

Необходимият доход за
храна например е 456 лв. за
едно работещо лице, което
представлява 37,4% от общия
доход. Нарастването е с бли-
зо 10 на сто спрямо предход-
ното тримесечие. Ускорен
ръст на цените през послед-
ното тримесечие се отчита
при хлебните изделия, браш-

ното, млякото и млечните
продукти, животинските и
растителните масла. Цените
на услугите в заведенията за
обществено хранене също се
увеличават, особено при тези
за бързо хранене.

От синдиката отчитат и
динамиката на цените при
основните нехранителни сто-
ки и услуги, разходите за
поддържане на жилището и
ремонт, електроенергията,
газта и другите горива, за
транспорт и здравеопазване.

167 ñåëà íÿìàò
íèòî åäèí æèòåë

Âåëèêîòúðíîâñêà áîëíèöà
íå ìîæå äà âäèãíå çàïëàòèòå,
âåùàå ôàëèòè

За първото тримесечие на тази го-
дина с КОВИД-добавките средната
брутна заплата на лекарите във ве-
ликотърновската болница е близо
3700 лева, на сестрите - около 2500
лева, а на санитарите - към 1500 лева.
Болницата приключи годината с пе-
чалба от 78 000 лева и без просро-
чия. За годината пациентите са с
6000 по-малко.

Общото събрание на акционери-
те, което трябваше да приеме финан-
совия отчет и да смени изпълнител-
ния директор на великотърновската
болница, се провали, защото не се яви
представителят на държавата, която
притежава близо 90% от капитала.

веднъж правят инсулт.
“Постковид синд-

ромът се свързва основ-
но с неврологичните
оплаквания, с т. нар.
“мозъчна мъгла”. Мно-
го дълго време тези па-
циенти се чувстват
уморени, концентрират
се трудно, имат главо-
болие, световъртежи и
не могат да се върнат
към обичайния начин на
живот. За всичко това
са виновни неврологич-
ните нарушения. Това
е и още една причина

да препоръчвам вакси-
нацията - за да си спе-
стят хората бъдещи
здравословни усложне-
ния”, посъветва доц.
Калпачки. Той е кате-
горичен, че няма невро-
логично заболяване,
което да е противопо-
казание за ваксинация
срещу КОВИД-19.

Доц. Калпачки смята,
че пандемията е повиши-
ла риска от по-тежко бо-
ледуване и усложнения
при болните с невроло-
гични заболявания.

Ëåêàðè àëàðìèðàò
çà ìîçú÷íè èíñóëòè ïðè ìëàäè
õîðà ñëåä ÊÎÂÈÄ-19



БЪЛГАРИЯ
ПЕТЪК
6 МАЙ 3
2022

“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Проф. Георги Михайлов
иронизира мераците на ИТН

Íåêà âñè÷êè
ïàðëàìåíòàðíè ãðóïè
äà ñè ïðåìåðÿò
êèëîãðàìèòå è òîâà äà
ðåøè ðàçïðåäåëåíèåòî
ïî êîìèñèè

Съставът на правната и на
бюджетната комисия в НС се
увеличава от 23 на 24 души,
решиха депутатите вчера. Цел-
та е да се отговори на претен-
цията на “Има такъв народ”,
които настояха да имат по един
член и в двете структури.
Предложението на хората на
Слави Трифонов първоначал-
но беше те да получат по още
едно място за сметка на коле-
гите си от “Демократична
България”.

Решението беше предшест-

вано от скандали и разправии,
обиди и взаимни нападки. От
ГЕРБ обвиниха ИТН, че с пра-
вото на силата си правят как-
вото решат. Според Ива Ми-
тева обаче с решението на НС
е поправена една несправедли-
вост. “ГЕРБ получи това, кое-
то трябва, големите комисии,
даже малко повече. Имате не
по 5, а по 6 депутати”, подчер-
та тя. Митева нападна и БСП
като обяви, че освен ДБ и от
БСП са  “облагодетелствани”.

Председателят на ПГ “БСП
за България” Георги Свилен-
ски не остана длъжен и пре-
дупреди Митева, че твърде бе-
зотговорно говори за ощете-

ни и облагодетелствани. По
думите му депутатите не са
картофи, които да се делят на
десетични цифри. “Ако
твърдите, че БСП са най-об-
лагодетелствани за това, че
имат човек повече, колегата от
комисията за жалбите на

гражданите ще се откаже в
този момент. Няма как да раз-
делим Крум Зарков на две -
половината да ходи в правна,
другата в бюджетна. Затова е
тази пропорция и има парла-
ментарна практика от години
да се гледат всички комисии в

комплект”, подчерта Свилен-
ски. Според проф. Георги
Михайлов дебатите са недо-
стойни и нямат място в пле-
нарната зала. Споровете даже
не са детски, а сурово инфан-
тилни за българския парла-
мент, възмути се той.

Óâåëè÷èõà ÷ëåíîâåòå íà
ïðàâíàòà è áþäæåòíàòà
êîìèñèÿ çàðàäè ÈÒÍ

Юлия КУЛИНСКА

59 хил. украински бежанци ще тряб-
ва да напуснат хотелите до края на май.
В момента държавата е осигурила ме-
ста за около 33 хил. души, в които да
бъдат настанени. Това са предимно ве-
домствени и общински бази. До края
на този месец трябва да се осигурят
места за общо 70 хил. бягащи от война-
та. Това обяви на брифинг в МС шеф-
ката на Държавната агенция за бежан-
ците Марияна Тошева.

Регистрирани са 97 068 човека под
временна закрила, а в страната в мо-
мента пребивават 102 032 граждани
на Украйна, обясни тя. По думите й в
изключително кратки срокове държа-
вата е успяла да осигури подслон за
тях. Тошева изказа благодарност към
всички българи, които са отворили
домовете си и са приютили украин-
ски бежанци.

Тече подготовката за приключване

Съветът за електронни медии обяви процедура
за избор на генерален директор на Българската на-
ционална телевизия. Тригодишният мандат на се-
гашния шеф на обществената медия Емил Кошлуков
изтича на 10 юли.

От вчера до 27 май може да се кандидатства за
поста. В срок до 15 юни медийният регулатор тряб-
ва да съобщи кои от кандидатствалите са класирани
за същинската част на надпреварата. Изслушването
на допуснатите кандидати ще е на 27 юни, а из-
борът на следващия шеф на БНТ СЕМ ще направи
два дни по-късно. Решението за изборните правила
е прието с 4 гласа “за”, а Розита Еленова, която е

ÁÑÏ ïðåäóïðåäè
çà ôàëøèâè
ïðîôèëè íà Íèíîâà

Äúðæàâàòà òúðñè ïîäñëîí
çà 59 õèë. óêðàèíñêè áåæàíöè
До 31 май настанените в хотели трябва да напуснат, обяви Марияна Тошева

на настаняването в хотелите. Към 31
май всички хотели, които са заявили
желание, че ще имат туристи, трябва
да бъдат освободени, обясни Тошева.
Затова бежанците, настанени в тях,
трябва да бъдат прехвърлени по най-
безпроблемния начин към други места
за настаняване.

Приютяването на хората в хотели-
те беше жест към тях от страна на
държавата, а и към бизнеса, който
пострада доста по време на КОВИД и
по този начин беше подпомогнат, ко-
ментира Тошева. Средствата, които до
момента са разходвани, ще бъдат от-
четени на структурите на ЕК за соли-
дарност и се очаква, че по голяма част,
ако не и всички разходи от държавата,
да бъдат насочени средства по евро-
програми, каза Тошева.

В момента хората се уведомяват
за предприетите действия и призова-

ваме който може, сам да реши про-
блема с пребиваването си у нас, пояс-
ни Тошева. Според нея най-лошият
сценарий е хората да бъдат настане-
ни в спортни бази, но амбицията на
управляващите е те да имат нормални
условия на живот.

Правителството вече прие поста-
новление за уреждането на здравните
им осигуровки. Депутатите пък реши-
ха държавата да плаща за три месеца
здравните вноски на бежанците от
Украйна, а после те ще си ги поемат
като самоосигуряващи се. Държавата
обаче ще продължи да плаща за здра-
вето на децата и възрастните, които
имат валиден статут.

Работи се и по мярка за помощ за
наем за работещите украинци. Освен
това се обмислят и облекчения при
изграждането на детски центрове във
фирми и сгради. Ще бъде осигурена

помощ за плащане на наем за хората,
които са си намерели работа.

По-късно хотелиери от Балчик и
Кранево, настанили украински бежан-
ци в базите си, настояха за удължава-
не на срока на действие на програма-
та за ползване на хуманитарна помощ.
Те са изпратили декларация с искани-
ята си до министъра на туризма Хри-
сто Проданов и до председателя на
Комисията по туризъм в НС Илин Ди-
митров. Собствениците на хотели
обръщат внимание, че с тяхна помощ
много украински деца вече са тръгна-
ли на детска градина, има оформени
документи за постъпване на училище,
а някои от родителите са в процес на
установяване на работа. Тези дейст-
вия обаче няма как да бъдат завърше-
ни в оставащите три седмици от дей-
ствието на програмата за хуманитар-
на помощ.

БСП предупреди за фалшиви профили на вице-
премиера и министър на икономиката и индустри-
ята и лидер на БСП Корнелия Нинова. Чрез тях се
разпространява невярна информация в социални-
те мрежи Фейсбук, Туитър, Тик-ток и Инстаграм.

“Единствената официална страница на Нинова
е във Фейсбук. Тя е удостоверена със съответния
знак за автентичност на профил на обществена
личност - знак за отметка в син кръг”, поясняват
от пресцентъра на левицата.

ÑÅÌ îòêðè ïðîöåäóðà çà èçáîð
íà ãåíåðàëåí äèðåêòîð íà ÁÍÒ

с изтекъл мандат, се е въздържала.
Трима от членовете на СЕМ са с изтекъл ман-

дат. Вчера депутатите избраха новото попълнение
в регулаторния орган. Това са Симона Велева -
юрист, предложена от “Продължаваме промяната”,
и Пролет Велкова - радиоводеща, номинирана от
“Демократична Блъгария”. Третият кандидат Тодор
Беленски - журналист, издигнат от “Възраждане”,
не получи необходимия брой гласове.

Изтече мандатът и на бившия председател Бети-
на Жотева, която е от квотата на президента. Заме-
стникът й трябва да бъде посочен от държавния
глава Румен Радев.

СНИМКА ПРЕСФОТО БТА
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Позицията на България относно
нефта е ясна. Със сигурност ще иска-
ме отсрочка от Европейската комисия
(ЕК). Това обяви министърът на енер-
гетиката Александър Николов след
международната министерска кръгла
маса в София, посветена на регионал-
ното сътрудничество за енергийна си-
гурност, диверсификация и зелен пре-
ход. Ще търсим начин на работата,
така че да няма рискове за рафинери-
ята, каза той. По думите на енергий-
ния министър отсрочка на ембаргото
ще бъде депозирана още следващата
седмица. ЕК предложи нов пакет от
санкции срещу Русия, който включва
ембарго върху руския петрол, което
ще се въвежда поетапно в рамките на
шест месеца. Вносът на петролни про-
дукти пък ще бъде забранен оконча-
телно до осем месеца.

Според Николов правителството
работи по разширяване на сътрудниче-
ството на база инфраструктура. Беше
подписано споразумение от страна на
“Булгартрансгаз” относно изграждане-
то на сръбската връзка, каза още ми-
нистърът. Относно търговията с при-
роден газ, “Булгаргаз” и гръцкият опе-
ратор “Депа” ще работят заедно за по-
добра утилизация на съществуващите
капацитети и общи доставки за целия
регион. Николов каза още, че България,
Румъния и Гърция ще работят заедно в
посока увеличаване на възможностите
на капацитета за присъединяване на
нови зелени мощности, с цел “потенци-

Внасяме искане за дерогация за повишаването на прага за регис-
трация по ДДС. Това стана ясно от думите на премиера Кирил Петков
преди правителственото заседание. “Това е част от коалиционното
споразумение. Радвам се, че правим тази първа стъпка дерогацията да
бъде поискана към ЕК и ДДС прагът да се качи от 50 хиляди лева на
100 хиляди лева, което ще облекчи много особено малките бизнеси в
България, които се борят с икономическите трудности. Това ще нама-
ли административното им бреме”, каза Петков. Повишаването на прага
за регистрация по ДДС вероятно ще влезе в сила с актуализацията на
бюджета, която се планира за средата на годината.

Ресурсът в страната е до-
статъчен да подсигури дърво-
преработвателната промиш-
леност, при запазване на
съществуващите мощности,
изцяло с местна суровина.
Това е уверил заместник-ми-
нистърът на земеделието инж.
Валентин Чамбов на среща с
членове на Асоциацията на
преработвателите на дървеси-
на в България и с представи-
тели на БУЛПРОФОР.

По информация на прера-
ботвателите в момента запа-
сите със суровина са малки и
това ги поставя пред реална
ситуация за преустановява-
не на производството пора-

тор е изцяло зает от “Газпром”, а стра-
ната му иска да има възможност за
диверсификация на източниците на до-
ставка. В тази връзка Бектеши огласи и
намеренията на Скопие да се изгради
още един газопровод към България в
югоизточната част на страната в райо-
на между Струмица и Петрич.

В началото на събитието премиерът
Кирил Петков каза, че енергетиката се
използва като оръжие. Премиерът по-
сочи, че новите терминали за газ, които
се изграждат, както и новите интерко-
нектори позволяват да има нова енер-
гийна карта на региона и възможности
за диверсификация.

Ñïåøíî èñêàìå îòñðî÷êà
îò ïåòðîëíîòî åìáàðãî
Северна Македония настоява да се изгради още една газова връзка с България

СНИМКА БТА

Премиерът Петков и енергийният министър Николов по време на срещата

От 10 май превозвачите излизат на про-
тести. Това стана ясно вчера след срещата
на превозвачите с премиера Кирил Петков.
Представители на бранша напуснаха сре-
щата около 40 мин. след нейното начало,
съобщи БНР.

Магдалена Милтенова от Съюза на авто-
бусните превозвачи обясни, че 9 от 10-те
превозвачески фирми, поканени на срещата
с премиера Кирил Пекова и вицепремиера
Гроздан Караджов, са напуснали срещата
заради несъгласие. Премиерът Кирил Пет-

Íîâàòà öåíà
íà ãàçà -
ÿñíà äî äíè
Колко ще струва газът през

този месец ще стане ясно

най-рано другата седмица,

когато се очаква “Булгаргаз”

да внесе искането си

в енергийния регулатор.

От компанията трябваше

да внесат искането си още

на 4 май, но не спазиха

срока, който сами си опреде-

лиха. Още преди седмица

пък енергийният регулатор

посочи, че ще заседава на

10 май, за да реши каква

да бъде окончателната цена.

ално намаляване на зависимостта на
природен газ в региона”.

Северна Македония иска да има още
една газова връзка с България. Това
заяви по време на срещата министърът
на икономиката на югозападната ни
съседка Крешник Бектеши. Той каза, че
капацитетът на сегашния интерконек-

Âäèãàò íà 100 õèëÿäè ëåâà
ïðàãà çà ðåãèñòðàöèÿ ïî ÄÄÑ

Ïðåâîçâà÷èòå èçëèçàò íà ïðîòåñòè
ков е отказал да бъде намален акцизът на
горивата, позовавайки се на европейска ди-
ректива, за което настояват превозвачите.

Това, което следва след провалената сре-
ща, е, че от 10 май превозвачите започват
протести. Предварително беше насрочен
протест на 18 май, който ще се състои, но
няма да се изчака до тази дата, така че още
от 10 май се започва, вероятно с блокади,
но това ще бъде уточнено на по-късен етап,
посочиха пред журналистите от превозва-
ческите фирми от транспортния бранш.

Èìà ñóðîâèíà çà
äúðâîïðåðàáîòâàòåëíèÿ ñåêòîð

ди липса на дървесина. Очак-
ванията на бизнеса в ситуа-
цията на недостига на суро-
вина е държавата да бъде в
активна позиция и да разпре-
дели ресурса от държавните
гори, което ще позволи про-
гнозируемност и ритмичност
на доставките. “Ще търсим
баланс между всички прера-
ботватели, има място за ра-
бота за всички”, посочи за-
местник-министърът, цити-
ран от Министерството на
земеделието. “Ще работим
така, че горският сектор да
върви напред. Не искаме да
има сътресения”, е заявил
министърът.

В разговорите е поставен
въпросът за осъществяване
на продажби на дървесина за
производствени нужди в
мярка тон или пространст-
вен кубичен метър, с което
ще се минимализират спеку-
лативните и субективни пре-
изчисления при превръщане-
то на дървесината в плътен
кубичен метър.

Представителите на биз-
неса смятат, че е необходи-
мо изготвяне на задълбочен
анализ за развитието на
държавния горски сектор
през последните десет го-
дини, както и на горите
като цяло.

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО

Заместник-министърът на земеделието Стефан
Бурджев сключи договор с кмета на община Созопол
Тихомир Янакиев за безвъзмездна финансова помощ
от 750 138 лв. Със средствата ще модернизира
лодкостоянката на рибарското пристанище
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НАКРАТКО

Съединените щати водят
преговори с България и Се-
верна Македония на двустран-
на основа за бързо разреша-
ване на споровете, тъй като е
време Скопие и Тирана да
започнат предприсъединител-
ни преговори с ЕС, съобщи
Държавният департамент на
САЩ, цитиран от МИА.

Американският държавен
секретар Антъни Блинкен и
френският външен министър
Жан-Ив льо Дриан в телефо-
нен разговор миналата седми-
ца посочиха, че процесът се
ускорява.

В отговор на молба на

В Англия, Уелс и Шотландия се про-
ведоха местни избори, а в Северна Ир-
ландия - важен вот за парламент.

Очаква се изборите да дадат отговор
на въпроса какво смятат хората за пре-
миера Борис Джонсън, за скандала “Пар-
тигейт”, как правителството се е справи-
ло с пандемията от КОВИД-19 и с

Премиерът Борис Джонсън гласува, придружен от кучето си Дилън.
Той само помаха на журналистите и не се спря да отговаря на въпросите им

Астронавти се завръщат
след половин година
в Космоса

Четирима астронавти - Рад-

жу Чари, Том Маршбърн, Кайла

Барън от НАСА и германецът

Матиас Маурер, от Международ-

ната космическа станция потегли-

ха обратно към Земята след шест-

месечна научна мисия в Космоса.

Очаква се полетът им обратно да

трае по-малко от денонощие. На

станцията работят също руснаци-

те Олег Артемиев, Денис Матвеев

и Сергей Корсаков.

Жена оцеля шест дни
под рухнала сграда

Жена бе измъкната изпод руи-

ните на сграда, срутила се преди

шест дни в китайския град Чанша,

предаде Асошиейтед прес, като се

позова на местните медии. Спасе-

ната е десетият оцелял, намерен

след тежкия инцидент. Десетки

продължават да са в неизвест-

ност. Продължава издирването им.

Стотици иракчани с
нарушения в дишането
след пясъчна буря

Над хиляда души за по-малко

от денонощие потърсиха медицин-

ска помощ в иракски болници за-

ради дихателни нарушения, предиз-

викани от пясъчна буря - седмата

в страната през последния месец.

Това съобщи държавната осведо-

мителна агенция НИНА. Пясъчни-

те бури, които бушуват в Ирак от

седмици, стават все по-силни.

Страната е сред петте най-теж-

ко засегнати от климатичните

промени и настъпването на пусти-

ните държави. Синоптиците про-

гнозират пясъчни бури през целия

месец май.

Над 20 души загинаха при
наводнения в Афганистан

22 души загинаха, а 40 бяха

ранени в резултат на проливни

дъждове и наводнения в Афганис-

тан. 500 къщи бяха унищожени,

2000 са с щети, пострадала е и

реколтата, съобщиха властите.

Правителството на талибаните,

което се мъчи да се справи с по-

следиците от природното бедст-

вие, засегнало над една трета от

провинциите, ще търси съдействие

от международните хуманитарни

организации.

СНИМКИ БТА

Колумбийските власти са предали
боса на наркокартела “Кланът на
залива” Антонио Усуга (по прякор
Отониел) на американската
служба за борба с наркотиците.
Информацията е потвърдена от
президента Иван Дуке. Срещу
задържания има 122 обвинения
в трафик на наркотици, заговор
за извършване на престъпление,
убийство и пране на пари.
Той твърди, че е невинен

Ìåñòíè èçáîðè â Àíãëèÿ, Óåëñ è Øîòëàíäèÿ
поскъпването на живота.

В Англия ще бъдат избрани над 4000
съветници в 146 общини в големи градо-
ве като Лийдс, Манчестър, Бирмингам и
всички 32 лондонски общини.

Изборите в Северна Ирландия са важ-
ни, защото е възможно републиканската
партия “Шин Фейн” да се превърне в

най-голямата политическа сила, а това
предвещава много проблеми за Борис
Джонсън.

Анкетите показват, че “Шин Фейн”
има предимство и ако спечели, това ще
бъде първа победа на националистическа
партия след Споразумението от Разпети
петък през 1998 г.

Русия обяви прекратява-
не на огъня за три дни в Ма-
риупол, в интервала от 8 до
18 часа, за да може цивилни-
те да се евакуират. Украин-
ските власти успяха да изве-
дат над 340 души от града и
околностите.

На хората ще бъде позво-

лено да отпътуват за Москва
или Киев, твърдят от руско-
то Министерство на отбра-
ната.

По данни на ООН над 340
цивилни от града и още чети-
ри селища са евакуирани в
намиращия се под украински
контрол град Запорожие.

Това е втора успешна опера-
ция след извеждането на над
150 души във вторник.

“Говорих с генералния се-
кретар на ООН Антониу Гу-
териш за постигнатото и как-
во още може да направим, за
да защитим жителите на Ма-
риупол и защитниците на

Ðóñèÿ îáÿâè ïðèìèðèå â Ìàðèóïîë çà åâàêóàöèÿ
града. Работя по този въпрос
всеки божи ден и съм благо-
дарен за всяка помощ”, съоб-
щи Володимир Зеленски.

Кметът на града Вадим
Бойченко обяви, че са изгу-
били връзка с частите в “Азо-
встал” и не знаят какво се
случва там.

ДЪРЖАВНИЯТ ДЕПАРТАМЕНТ:

Ñêîïèå è Òèðàíà
çàåäíî êúì ÅÑ
САЩ преговаряли с България и Северна Македония
за бързо разрешаване на двустранните спорове

МИА да се разкрият подроб-
ности и срокове в това отно-
шение, говорителят на Дър-
жавния департамент на САЩ
Нед Прайс каза, че се про-
дължава с насърчаването на
България и РС Македония
бързо да разрешат двустран-
ните спорове. Но допълни, че
няма да разкрива подробнос-
ти. Той посочи, че САЩ от-
давна са привърженик на ин-
теграцията на Северна Маке-
дония и Албания в ЕС.

“Вярваме, че бъдещето на
Западните Балкани е в ЕС.
Процесът на разширяване
насърчава траен мир, стабил-

ност и просперитет в целия
регион”, заяви Прайс. И до-
пълни: “Двете страни изпъл-
ниха основните задачи и вяр-
ваме, че е време да продължат
заедно напред в следващата
фаза на дългия и пълен с пре-
дизвикателства процес на при-
съединяване.” Също така от-
беляза, че “историческото
Преспанско споразумение
показа, че страните от Запад-
ните Балкани са способни да
изпълняват трудни задачи, да
постигат компромиси и труд-
ни решения и сме убедени, че
България и Северна Македо-
ния ще направят същото, пре-

говаряйки по двустранните си
спорове”.

Междувременно стана
ясно, че опозиционната
ВМРО-ДПМНЕ в Северна
Македония е решила на 10
май да започне блокада на
македонския парламент, дока-
то политическите лидери не
се договорят за предсрочни
избори. Това съобщи агенция
МИА, позовавайки се на зам.-
председателя на партията
Александър Николоски. Той
е заявил, че страната е в наци-
онална катастрофа и такава
стъпка е реакция на действи-
ята на правителството.
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Ново „Топенерджи”

Напоследък у нас
отвсякъде се носи ми-
ризмата на газ. И по-
следните два дни не на-
правиха изключение.
Парламентът отдели в
сряда специално извъ-
нредно заседание зара-
ди спрените газови до-
ставки от Русия. Поло-
вин ден от трибуната се
лееха общоизвестни
факти. Че сегашното
управление е заварило

пълна зависимост от
“Газпром”, че предишна-
та власт се е отказала от
70% от азерския газ,
който беше на 1/3 от це-
ната на “Газпром”, че
тръбата за връзка с
Гърция, за която се го-
вори от 10 години, още
не е довършена. И т.н.,
и т.н. Логично е човек
да се попита: Какво от
това? Отговорът е ед-
нозначен: Нищо.

Общо взето, истори-
ята се повтори и вчера в
резиденция “Бояна”,
където имаше среща на
енергийни министри от
региона. Няколко цита-
та оттам. “Единственият
начин, по който можем
да компенсираме нега-
тивните развития, е да се
обединими, да осъзнаем,
че диверсификацията,
оптимизацията и всички
други възможности за

дина напред. В същото
време цяла пролет Пол-
ша нагнетяваше газ в
хранилищата си. Сега те
са пълни над 80%, а
България продаваше и
опразваше хранилището
в Чирен, за да имаме
сега там газ за... 42 дни.
И то при лятно ниво на
потребление.

Ефектът от откъсва-
нето на България от
“Газпром” тепърва ще
се види. Остават обаче
въпросите за цената на
алтернативния газ, как-
то и за посредниците,
които ще го доставят.
Затова не трябва да се
изключва и възможност-
та страната ни да пре-
живее пак аферата “То-
пенерджи”, но в нов ва-
риант. При който “Бул-
гаргаз” ще изчезне за
сметка на други достав-
чици, близки до властта.

Евгени ГАВРИЛОВ

ДЕН НА ХРАБРОСТТА И ПРАЗНИК НА
БЪЛГАРСКАТА АРМИЯ. За първи път се отбеляз-
ва като празник на ка-
валерите на Ордена за
храброст през 1880 г. с
указ на княз Александър
Батенберг. До 1947 г. се
чества от българското
войнство като Ден на
храбростта и празник
на войската. На този ден по традиция се освеща-
ват бойните знамена на Българската армия. С
решение на МС от 21.I.1993 г. става празник на
Българската армия, а с решение на НС от 6.V.1998
г. е обявен за официален празник. В българския на-
роден календар Гергьовден е един от най-големи-
те празници през годината. С него започва лятна-
та половина на стопанската година, завършваща
на Димитровден. Гергьовден се празнува в чест
на св. Георги, традиционно схващан като повели-
тел на пролетната влага и плодородието, покро-
вител на земеделците и най-вече на овчарите и
стадата. Честването на 6 май като традицио-
нен празник на земеделците е възобновено с Гергь-
овденски събор през май 1990 г. На този ден от
1984 г. празнуват и етнографите в България.

1651 - В РИМ ИЗЛИЗА ПЪРВАТА ПЕЧАТНА
КНИГА НА НОВОБЪЛГАРСКИ ЕЗИК “АБАГАР”.
Автор е Филип Стани-
славов, Никополски ка-
толически епископ. На-
званието на книгата
произхожда от помес-
теното апокрифно по-
слание на цар Абагар до
Исус. От изданието са
запазени пет екземпляра в чужбина и един в На-
ционалната библиотека “Св. Св. Кирил и Мето-
дий”. Съдържа апокрифни молитви, които са в
разрез с католическите догми.

1882 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ АТАНАСОВ-МАЕС-
ТРОТО, РОДОНАЧАЛНИКЪТ НА БЪЛГАРСКОТО
ОПЕРНО ТВОРЧЕСТВО (УМИРА 1931 Г.). Първа-
та си опера “Борислав” пише
през 1911 г. по едноименна-
та драма на Иван Вазов.
Следват “Гергана”, “Цвета”.
Историческите му опери са
“Косара” и “Алцек”. Автор и
на детски оперети. Значи-
телни са заслугите на Маес-
трото като творец на песни
и маршове, като оперен и
симфоничен диригент.

1941 - РАЖДА СЕ ГЕНА ДИМИТРОВА, СВЕТОВ-
НО ИЗВЕСТНА ОПЕРНА ПЕВИЦА СОПРАН (УМИ-
РА 2005 Г.). Неин учител е го-
лемият български оперен пе-
вец и педагог проф. Христо
Бръмбаров. Специализира в
известното оперно училище
към “La Skala” в Милано. Пее
на световните оперни сцени
заедно с Хосе Карерас, Пласи-
до Доминго, Лучано Павароти
и др. Печели престижни кон-
курси. Част от поколението
световноизвестни български
певци, от което са Николай Гяуров, Борис Хрис-
тов, Никола Гюзелев, Никола Николов, Димитър
Узунов, Райна Кабаиванска. Носител на орден
“Стара планина” т степен.

1994 - ОТКРИТ Е ТУНЕЛЪТ ПОД ЛАМАНША.
Дълъг 50 км, той свързва
френския гр. Кале с бри-
танския Фолкстоун под
протока Ла Манш. През
1802 г. френският инж.
Албер Матю дава идея и
проектира първия ту-
нел. На 1 декември 1987
г. започват строителните работи. На 1 декември
1990 г. строителите от Великобритания и Фран-
ция се срещат под пролива. Три години и половина
по-късно тунелът е открит официално.

ДАТАТА
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синергия помежду ни са
налице”, каза премиерът
Кирил Петков. Според
него “енергийните мик-
сове на нашите страни
могат да бъдат оптими-
зирани още по-добре за
по-голяма ефективност
на разходите”.

А зад тези протокол-
ни общи приказки се
крият реалните факти,
които се премълчават.
Появиха се информа-
ции, че още на 18 април
“Булгаргаз” е знаел, че
вече няма договор с
“Газпром”. Съвсем уми-
шлено две седмици поч-
ти дружеството не е
правило нищо и не е ин-
формирало никого, даже
и потребителите на су-
ровината, за това. Ста-
налата нарицателна
фирма “МЕТ” пък е ре-
зервирала капацитет на
остров Ревитуса за го-

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

За честта на пагона
От стр. 1

Известна е поговор-
ката, че този, който не
храни своя армия, хра-
ни чужда. През послед-
ните десетилетия вой-
ската ни преживя какви
ли не експерименти -
модернизация и транс-
формация по натовски
образец. Беше обект на
пренебрежение, недо-
имък, съкращения, поли-
тическо високомерие. И
въпреки всичко оцелява-
ше, защото хората с па-
гони осъзнават своята
мисия - Отечеството.

Простихме ли се вече
с илюзиите, че членство-
то в НАТО, без развитие
на собствени отбрани-
телни способности, е
достатъчно условие за
гарантиране на сигур-
ност? Осъзнаха ли управ-
ниците ни най-сетне, че
не друг, а родната армия
е призвана да бъде сто-
жер на стабилност,
държавност и конститу-
ционен ред? Защото и
вчера, и днес, и утре ще
трябва да разчитаме само
на нея, ако се наложи да
браним Родината. Няма
гаранции че международ-

ните алианси са вечни.
Историята, поне засега,
не помни вечни съюзи.

Затова, ако искаме да
има боеспособна армия,
държавата трябва да се
погрижи за нея. Не мо-
жем вечно да свиваме
разходите за нея и да
очакваме висока боеспо-
собност. Защото има
“санитарен минимум”,
под който войската не
бива да се съкращава.

Обратното означава
да се разпадне като от-
бранителна система от
различни видове въоръ-
жени сили, която след

това не може да се
възстанови. А парите за
армията никога не сти-
гаха с оправданието, че
приоритет за държавата
са социалните сфери,
здравеопазването, обра-
зованието... Днес обеща-
ват да я направят по-
модерна, има изготвен и
специален инвестицио-
нен план до 2032 г. По
необходимост, заради
това, което се случва
около нас. Чакаме. Защо-
то само смелост не е
достатъчна.

Честит Ден на храб-
ростта!
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Страхът е нормално човешко чувство, но истинска
смелост е да можеш да го преодолееш, казва
народният представител от „БСП за България” На стр. 8

Интервю на
Юлия КУЛИНСКА

ГЕОРГИ МИХАЙЛОВ:
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ГЕОРГИ МИХАЙЛОВ е завършил медицина през 1981 г. в София. Има
специалности по клинична хематология, клинична онкология и клинич-
на педиатрия. Участвал е в извършването на първите транспланта-
ции на стволови клетки у нас. Специализирал е трансплантация на
костен мозък и периферни стволови клетки във Франция, Германия и
Австрия. Бил е национален консултант по клинична хематология.
Носител е на почетна диплома “Лекар, на когото българите вярват”.
Бил е директор на Болницата по хематология в Националната
специализирана болница за активно лечение на хематологични заболя-
вания. Народен представител в 44-тото, 45-ото, 46-ото и 47-ото
НС от “БСП за България”. Зам.-председател е на Комисията по
здравеопазване и член на Комисията по външна политика.

 Г-н Михайлов, днес е Гер-
гьовден. Честит имен ден! Как
Вашите родители са избрали
името Ви?

- В традициите на българското
семейство е момчетата да се
кръщават на дядовците си. Аз нося
името на моя дядо проф. Георги
Бояджиев. Баща ми също се казва
Георги. Гергьовден винаги е бил
почитан изключително много в
нашето семейство.

В цяла България има голям
пиетет към името Георги. Това е
едно от най-хубавите имена в чо-
вешката история, тъй като е сим-
вол на победата, на смелостта, на
силата. Знаем, че Свети Георги е
покровител на нашата армия, коя-
то се гордее с изключителни тра-
диции през столетията. Всеки, кой-
то носи името Георги, се старае да
докаже, че го заслужава. Стремя се
с гордост и достойнство да нося
името и фамилията си.

 Вие сте успял лекар, който
е спасил много човешки животи.
Какво Ви провокира да “изневе-
рите” на медицината и да се
захванете с политиката?

- Отчаянието. След 35 години
като активен лекар, на попрището
на медицината, и то в най-тежки-
те сектори като онкологията и он-
кохематологията. Независимо от
личните ми успехи, които съм
постигнал в областта, в която ра-
ботя, желаните от мен промени в
здравеопазването не се случиха.
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Èìåòî Ãåîðãè å ñèìâîë
íà õðàáðîñò è ïîáåäà

Започнах трансплантация-
та на стволови клетки в Бълга-
рия. Стараех се да бъда поле-
зен на моите сънародници, на
болниците, на родината си, но
здравеопазването у нас започ-
на стремително да изостава в
сравнение със страните от Ев-
ропа, да не говорим за глобал-
ния развит свят. И си дадох
сметка, че един лекар, колкото
и да се старае да се развива и
да помага на хората, ако
държавата не подпомага здра-
веопазването, той не може да
се справи със свои сили, дори
и да работи със страхотен
екип. Да, отчаянието ме дове-
де в политиката и стремежът
ми да променя нещата, докол-
кото мога.

С гордост и радост споде-
лям, че проф. Стефан Данаи-
лов и Корнелия Нинова са
хората, които ме насочиха
към политиката. Благодарен
съм им, защото мъдреците
казват, че мнозина са призва-
ни, но малцина са избрани.

 Хората искат бърза
промяна във всички сфери на
живота си. Вярвате ли, че
БСП ще успее да реализира
своите идеи и предложения
в областта на здравеопаз-
ването?

- Ако човек влезе в една
политическа платформа и не
е убеден, че ще може да реа-
лизира идеите й, тогава той
няма място в политиката.
Дълбоко вярвам, че БСП ще
успее да осъществи предло-
женията си.

В момента се намираме в
сериозен вододел в история-
та на XXI век. Светът е страш-
но променен  и е много дина-
мичен. Преживяната светов-
на здравна криза, ужасяваща-
та война, която е в близост
до нашите граници, са факто-
ри, които влияят върху реа-
лизацията на всичко, не само
на състоянието на здравео-
пазването. Но аз вярвам на
колегите си, с които работя,
и на коалиционните ни парт-
ньори, вярвам в разума на
цялата нация, че реформата
ще се състои. Да, трудно,
много трудно ще е, защото
тези, които управляваха стра-
ната преди нас, тотално зане-
мариха цялата система на
здравеопазването.

Разбирам желанието на
хората промените да станат
много бързо, като с магическа
пръчка. Минали са едва чети-
ри и половина месеца от уп-
равлението на тази коалиция.
Мнозина ни упрекват, че в нея
са събрани партии от различ-
ни части на политическия
спектър, но това е новата ре-
алност. На много места в Ев-
ропа управляват точно такива
коалиции. В тях всяко реше-
ние и всяка политическа идея
се налага чрез компромиси
към партньорите, с оглежда-
нето й от всички страни.

Здравеопазването е много
сложно нещо. Даже в големи

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

Пред паметника на вокалиста на
“Куин” Фреди Меркюри в Монтрьо

На среща с футболистите от юношеската футболна школа на “Пирин”

държави с огромен ресурс
като САЩ провеждането на
една реформа в сектора дове-
де до много големи сътресе-
ния в цялото общество. И се
наложи следващи управлява-
щи да коригират здравната
реформа на бившия американ-
ски президент Барак Обама,
който преди години се опита
и смяташе, че я е наложил.

Все още хората не осъзна-
ват, че здравеопазването се
превръща в решаващ фактор
в политиката, защото съвре-
менните му възможности са
огромни, но и средствата,
които трябва да се заделят за
реформата в него, са огром-
ни. Това създава поляризация
в обществото като цяло в
света и между държавите.
Създава условия за емиграция
по здравословни причини и
предпоставки  за тежка не-
равнопоставеност между

държавите.
За съжаление, и днес в ЕС

едни държави имат повече
възможности за лечение на
своите граждани от други
държави. В глобалния свят
населението започва да заста-
рява. По много причини,
включително и философски,
раждаемостта, която е била
по времето на нашите баби,
днес отстъпва място на реше-
нието на семействата да имат
по-малко деца. Това създава
общество от зрели по-възра-
стни хора, които изискват
много големи инвестиции в
тяхното здраве. Неминуемо
това ще наложи оптимизира-
не в здравеопазването дори в
държава със скромно населе-
ние, каквато е България.

 Какви качества тряб-
ва да притежава човек, за
да Ви бъде приятел?

- Трябва да е смел. Да е

откровен в рамките на допу-
стимото, разбира се, защото
прекалената откровеност не
винаги е положително каче-
ство. Като моментно състоя-
ние, особено в политиката, тя
не винаги е необходима, а по-
някога - и вредна. Като всеки
човек, съм предаван от при-
ятели и затова те останаха
съвсем малко, но пък са ис-
тински.

 Гергьовден е ден на
храбростта. Вие храбър чо-
век ли сте?

- Това могат да преценят и
да кажат хората около мен.
Спомням си думите на моя
баща, светла му памет, който
казваше, че само лудият не се
страхува, а истинският човек
преодолява страха си. Страхът
е нормално човешко чувство,
но истинска смелост е да мо-
жеш да го преодолееш...

 Това помага ли в меди-
цината и в политиката?

- Помага, но не трябва да
се прекалява, защото в поли-
тиката е много важно да мо-
жеш да балансираш по въже-
то. А още по-трудно е да за-
пазиш равновесието.

 Смелостта отличи-

телно качество ли е на бълга-
рина или по-скоро той е
предпазлив при вземането
на решения?

- Българската нация е из-
ключително много малтрети-
рана през столетията. Голяма
част от най-личните й хора
са били избити. Това е гроз-
но, ужасяващо явление. Спом-
ням си при едно посещение
на Царевец екскурзовод, кой-
то разказваше историята на
Търновград, ми каза, че след
падането му под робство,
през следващите 200 години
е имало около 50 въстания в
този регион. И огромна част
от населението е била избита
от нашествениците.

И след Освобождението,
след две национални катаст-
рофи и няколко преврата, в
страната ни са станали сери-
озни преобръщания на обще-
ството с много косвени жерт-

ви. Всичко това прави хората
предпазливи.

Ние се намираме буквал-
но на пъпа на света. Преди
време движението на цивили-
зацията е станало от Изток
на Запад. Сега става обрат-
ното и Китай и Индия се
превръщат отново в огромни
световни сили. Когато циви-
лизацията се преобръща, е
много трудно да не бъдеш
предпазлив. Много е трудно
да бъдеш безразсъдно смел,
защото от всички страни те
дебнат фактори, които искат
сурово да ти влияят.

 Какво е Вашето хоби?
Занимавали сте се с фех-
товка... Какво обичате да
правите в свободното си
време?

- Бях активен спортист
много години. След това
продължих любителски да
спортувам. Спортистите са
много обременени от тежки-
те натоварвания. Организмът
им е свикнал на високи обо-
роти и когато спрат активна
спортна дейност, настъпват
много сериозни здравни про-
блеми. В тази връзка си спом-
ням думите на мой приятел и
лекар от националния отбор,
който казваше: “Две лъжи
властват из света - че спортът
е здраве и че децата са ра-
дост.” Това, разбира се, е фи-
лософска сентенция, но ми
направи много силно впечат-
ление, защото професионал-
ният спорт действително
променя изцяло обмяната на
човека и аз го почувствах
върху себе си в момента, в
който спрях да спортувам.
Но... хобито ми продължи да
е спорт и най-вече спорт.

Разбира се, много обичам
да чета. Дълги години се бях
откъснал от литературата, от
философските книги. Не е
тайна, че ако искаш да ста-
неш добър специалист във
всяка една сфера, почти през
цялото време трябва да поглъ-
щаш огромен обем информа-
ция. Но, за радост, в послед-
ните години отново се върнах
към четенето и това ми до-
ставя голямо удоволствие.

 Ако трябва да опреде-
лите сам себе си с четири
думи, какви биха били те?

- Много ми е трудно, за-
щото, без да се надценявам,
мисля, че съм доста сложна и
противоречива личност. Но
бих казал за себе си, че съм
човек, който се отличава с
вярност към дълга си, отговор-
ност към работата, любов към
хората, респект към децата.

 Какво ще пожелаете
на имениците и на българи-
те за Гергьовден?

- Здраве. Едва ли някой по-
добре от един лекар може да
осъзнае какво означава да
загубиш здравето си. Здраве-
то е на-важното нещо и за
него трябва да се борим все-
ки ден, защото то не е даде-
ност като слънцето, което
посрещаме всеки ден.
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Георги ДРАМБОЗОВ е роден на 26 декем-
ври 1945 г. в Свищов. Завършил е машин-
но инженерство в Русе и педагогика в
Санкт Петербург. Работил е като инже-
нер-конструктор, директор на професио-
налната гимназия по строителство,
заместник-кмет в родния си град и
читалищен деятел. Автор е на над 20
стихосбирки, сред които “Два въглена от
музика и стих”, “Реката на забравата”,
“Кръстопът на музите”, “Безлюбие”,
“Апология на тъгата” и др. Негови
стихове са превеждани на руски, украин-
ски и унгарски. Член е на Съюза на
българските писатели.

ПОЕЗИЯ

Скъпи читателю!

В днешното издание на приложението за ли-
тература, изкуство и култура предлагаме глътка
поезия с новите стихотворения на Георги Драм-
бозов.

Приятно четене.

ОТ РЕДАКТОРА

Нови стихотворения
от Георги Драмбозов

Пълнолуние

Редактор Боян БОЙЧЕВ

Луна - огромна сребърна монета -
какво ли значи пълната луна?...
Облещена към нас е с две очета:
безсъние велико - ей го на!

А казват учени и астролози:
желанието у мъжа трепти...
Човече - мъжко чедо, Бог помози -
слуга на Gloria mundi ли си ти?

Луната тази нощ ще ти угажда
и милва с отразена светлина -
да утоли тя мъжката ти жажда,
тя си остава символ на жена.

И всичко тръгва някак символично -
обичаш всеотдайно до зори.
Луната пълна? - символ най-трагичен -
ще мрете, ще възкръсвате дори...

Обичаш я до гроб!... И пълнолунно.
И да умреш за нея си готов?...
Умирайте, възкръсвайте безумно -
човек възкръсва само от любов.

Ще те догоня
Поезийо, кога ще те догоня,
теб - слава, смърт, признание и прочия?...
Захвърлих всичко аз, обяздих коня -
шуми кръвта в сърце и в слепоочия.

Шуми кръвта!... А слънцето преваля,
денят, от Бога отреден, приключва
и колелото бавно се търкаля -
народът не чете, животът - скучен.

Там някъде, далеко в синевата,
великите и мъдрите поети
цял век ме чакат да вървя нататък,
лирично ореолите им светят.

Мой мили Боже, дай ми още сила! -
в подножието на върха все крача,
а музата с ръце ме е обвила
и ме пронизва с две очи сред здрача.

Навярно само тя ми вдъхва смелост
да пиша още, да пришпорвам коня,
да пиша с кръв и да не свеждам чело...
Поезийо, все пак ще те догоня!

Не си отивай!
... защото аз не съм готов да те загубя

като ключе от пощенска кутия...

Любомир ЛЕВЧЕВ

Не си отивай ти от мен, не си отивай,
“защото аз не съм готов да те загубя”...
Ти, моя вечна Амбър - страст красива -
ще остарея, без да те долюбя.

Такава - недолюбена и малко дива,
ще те затворя в дневника на паметта си...
Отиваш си от мен - видение красиво
и вкус горчив оставяш с любовта си.
Горчи вкусът... А на сърцето ми сладнее
и колко пъти бяхме в ада аз не зная,
по-важно е, че искам да живея,
без разлика с теб - в ада или в рая.
Готова си!... Целувката звучи прощално,
но моля те - не си отивай, мила, още!
Ще ти напиша стихче гениално,
ще си припомним пак любовни нощи...

Не си отивай ти от мен, не си отивай! -
аз цял живот те търсих, как да те загубя?
Не искам да те гледам нещастлива -
да остарея, без да те долюбя.

Възрастта на любовта
Ще си отидем недолюбени накрая -
въпрос на чувства и на плътска страст...
И все пак, по-добро съжителство не зная -
ти беше Клеопатра, татко Цезар - аз.

Живяхме дълго в Рим или в Египет,
но Цезар вероломно бе убит...
Ти, срам не срам дори, ей тъй не ме попита -
ще стана ли твой Марк Антоний, един вид?

Пък аз на тази възраст искам да съм Цезар,
да карам с теб спокойни старини...
Ти, Клеопатра мила, си разглезена,
ти си царица тук от младини.

Едно е само страсти в тебе да бушуват,
а друго - да излъчваш мъдростта...
Не Марк Антоний, Цезар те целува!...
И примири се с възрастта на любовта.

Стих и любов
Аз пиша на едно бюрце с компютър,
тук листи - бели гълъби, хвърчат,
това е творческият метод абсолютен -
на листче бяло и на Office Word.

Но колко, мили Боже, ми остава
да пиша, да преправям всяка нощ?
Къде е тя, все пак, световната ми слава,
преди да стихне творческата мощ?

Забравих толкоз мъжки задължения
и любовта пронизва ме с очи -
поезията скрива грижите семейни,
но музата обича и... мълчи...

Свещена моя музо търпелива! -
ти толкоз прегрешения прости,
ти беше феята, добричка и красива,
аз ще ти вдигна паметник със стих.

Деца и внуци нека благославят
вълшебния ни творчески тандем -
ни Златния телец, ни земната ни слава
като наследство ще им предадем.

Най-свидното за нас ще им припишем,
отвън смъртта е тръгнала на лов -
да помнят винаги след нас, докато дишат:
и моя Стих, и твоята Любов.

Вземи ме, Дунаве, с отломки от стиха ми -
тук, на брега, светът не ме чете!...
Вземи ме, Дунаве, вземи поне праха ми,
безгрижен вятър тук ще го смете.

Ще ме покрият бързо плевел и забрава,
и ще се слягат спомени в пръстта -
финал такъв стихът ми днес не заслужава,
след него ще заглъхне песента...

О, колко тъжно, Боже, даже малко смешно! -
до гроб прегърбен, нижеш ред след ред...
Жена ми питайте - що плаче безутешно
и лесно ли живяла е с поет?

Поетът всъщност е почти като човека,
но задължително оставя стих:
римуван писмен знак - дори след памти века,
да го познае почитател тих.

И все пак, Дунаве, друг изход няма! -
дали ще съм сред речни дълбини,
дали ще се превърна в коренчето само
сред пръст в полета или в планини ...

Над моя стих стебло ще избуява,
листенце ще пониква, после цвят...
Не съм живял, не съм написал ред за слава,
но ненапразно бях на този свят.

Размисли преди финала
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Над 120 експоната разкриват богатството, многообразието
и майсторството при изработването на едни от най-интересните
предмети на тракийското въоръжение

Изложбата “Доспехите на тракийските воини” е подреде-
на до 30 ноември в зала “Трезор” на Националния археологиче-
ски институт с музей при Българската академия на науките
в София. Тя за първи път показва на едно място артефакти,
свързани със защитното въоръжение на древните траки. Осъ-
ществена е с подкрепата на Министерството на културата.

При представянето й дирек-
торът на НАИМ - БАН, доц.
д-р Христо Попов отбеляза, че
българските музеи имат най-
сетне възможността да откри-
ват изложби и посрещат посе-
тители свободно след тези
трудни две години и половина.
За да разположим тази експо-
зиция, се наложи да реоргани-
зираме нашата зала “Трезор”.
Събраното в изложбата дава
идея за това какво е културно-
то ни наследство и какви са
неговите параметри, обясни
той. И добави, че като богат-
ство на представения матери-
ал и формат, без преувеличе-
ние може да се каже, че излож-
бата е рядкост и в световен
мащаб. За първи път в нашето
музейно дело, а мисля и на
съседните страни, е предста-
вена в такъв обем информация
за тракийските воини и за тях-
ното въоръжение - близо
60 шлема, 10 брони, ризници,
комплекти от наколенници,
нагръдници, щитове, уточни
доц. д-р Христо Попов, цити-
ран от БТА. А пред “Артефир”
на БНР той разказа, че има
експонати, които са съвсем
актуално реставрирани и мно-
го често реставрирането на
нагръдници, брони представля-

воини” е продукт на съвместна
инициатива на СУ “Св. Кл.
Охридски” и НАИМ при БАН
за комплексно изследване на
тракийското защитно въоръже-
ние с цел анализ и оценка на
развитието на военното дело в
Древна Тракия. Ръководител на
проекта е изтъкнатият учен и
дългогодишен университетски
преподавател проф. Тотко Сто-
янов. Проектът изследва основ-
ните процеси и механизми във
възприемането на водещи фор-
ми на гръцкото въоръжение, на
развитието на типологията и
технологията на този тип арте-
факти не само в Тракия, но и в
класическия свят. В историчес-
ки план резултатите от проекта
имат пряко отношение към
проблемите на политическата
история на Тракия от втората
половина на I хил. пр.Хр. и раз-
витието на основните държав-
ни формации на одрисите, на
юг, и на гетите на север от
Хемус.

Изложбата е осъществена и
благодарение на партньорска-
та подкрепа на 21 български и
2 румънски музея, които са
предоставили находки от свои-
те фондове: Националния ис-
торически музей, Националния
военно-исторически музей, ре-
гионалните музеи в Благоев-
град, Варна, Велико Търново,
Враца, Кюстендил, Ловеч, Русе,

ва сериозно предизвикателст-
во за специалистите. На тери-
торията на Древна Тракия, въз
основа на предметите, които
са открити, може да се твърди,
че са функционирали не една и
две сериозни работилници;
това са поколения от традиции
и майстори, които са предава-
ли уменията. Вярвам, че тема-
та ще е интересна за широката
публика, не само за мъжете,
които - в рамките на шегата -
обичат да си играят на войни-
ци, но със сигурност темата за
тракийските аристократи, тра-
кийските владетели, за воини-
те, които са били важна част
от тогавашното общество, е
интригуваща. И за нас беше

 Доц. д-р Христо Попов открива изложбата

СНИМКИ НАИМ - БАН

Нагръдник-яка, Могила Мал-
тепе (Иманярската могила)
при с. Мезек, общ.
Свиленград - посл. третина
на IV в. пр. Хр., НАИМ -
БАН

Шлем, халкидски тип,
Могилата Мал-юк при
с. Руец (бивше Юруклер),
общ. Търговище - кр. на VI -
първа четвърт на V в.
пр.Хр, НАИМ - БАН

добра възможност да я пред-
ставим по един адаптиран на-
чин на нашата аудитория, спо-
дели още доц. Попов. Към края
на изложбата предстои да бъде
издаден каталог.

Над 120 експоната показват
богатството, многообразието и
майсторството при изработва-
нето на едни от най-интересни-
те предмети на тракийското
въоръжение. Изложбата включ-
ва и гробни комплекси с пълно
въоръжение на тракийски вои-
ни. Предметите носят инфор-
мация за военното дело на тра-
ките и за погребалните обреди
на техния аристократичен елит,
като демонстрират технологич-
ното и ювелирното майсторст-
во, отразяват вярванията, мито-
логичните представи и естети-
ческите възприятия и предпо-
читания на тракийското обще-
ство. Най-интересни сред тях
са ризницата, шлемът и махай-
ра от Златиница; шлемът и бро-
нята от Руец; нагръдникът от
Мезек; мечът с ножница от
Голяма Косматка; наколен-
никът от Могиланската могила
и редица други.

“Доспехите на тракийските

Наколенник, Могиланската
могила, Враца, Гробница 2 -
IV в. преди Хр., РИМ Враца

Сливен, Смолян, Търговище и
Шумен, регионалните археоло-
гически музеи в Пловдив и
Силистра, историческите музеи
в Асеновград, Гоце Делчев,
Исперих и Нова Загора, музея
“Искра” в Казанлък, Национал-
ния исторически музей на
Румъния и Музея на историята
на археологията в Тулча.

Меч с ножница, вероятно
принадлежал на Севт III,
владетел на Одриското
царство от
ранноелинистическата
епоха, Голяма Косматка -
първа четвърт на III в. пр.
Хр., ИМ “Искра” - Казанлък

По материали
от НАИМ - БАН
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АТАНАС ЗАФИРОВ:

Удовлетворени сме от резултата, с
който бе гласувано решението да не се
изпраща оръжие за Украйна - 200 на-
родни представители. Това е впечатля-
ваща бройка, която показва, че това ре-
шение отговаря на очакванията и на-
гласите на огромната част от българ-
ското общество. Начинът, по който се
стигна до него, не беше лесен и аз лич-
но съм удовлетворен, че БСП взе ак-
тивно участие в тези преговори.

От самото начало имахме две много
ясни и категорични позиции. Едната от
тях беше “Не на войната, да на диплома-
цията” и другата безспорно - да, хума-
нитарна подкрепа за Украйна, но без
оръжия и боеприпаси. Смятам, че в
крайната формулировка на решението
тези две наши позиции намират макси-
мално отражение.

Беше направен опит въпросът да
бъде използван за вътрешнополитичес-
ки цели. От една страна, опозицията
усети известно колебание сред партии-
те от управляващата коалиция и използ-
ва всеки удобен повод, за да вбива клин
в техните отношения с цел да клати
правителството. От друга, част от пар-
тиите в коалицията опитаха да отклик-
нат максимално на очакванията на сво-
ите избиратели, което също е обясни-
мо. Хубаво е, че в крайна сметка ра-
зумът надделя. Смятам, че решението,

Българският парламент намери
едно разумно решение, което отговаря
на очакванията на българските граж-
дани. Всички ние през тези два месеца
бяхме свидетели на различни социоло-
гии, които показаха, че българските
граждани не желаят България да из-
праща боеприпаси и въоръжение в
Украйна.

Това, което постигна българският
парламент в диалог, първо - между ко-
алиционните партньори, а накрая - и с
опозицията, е България да не изпраща
въоръжение и боеприпаси, а да от-
кликне на нуждите, които има украин-

БСП имаше една цел и ние успях-
ме да я постигнем - да няма износ на
оръжие и боеприпаси за Украйна.

Смятам, че сме безкрайно лоялен
и коректен партньор. И като члено-
ве на Европейския съюз, и като чле-
нове на НАТО. Ние трябва да пре-
доставим пълно въоръжение и да
участваме в конфликт, само когато е

Íå äîïóñíàõìå ñ íàøå
îðúæèå äà ñå óáèâàò õîðà
Трябва да видим за ремонт на каква техника точно става въпрос
и какви са конкретните нужди на украинската страна, казва
председателят на парламентарната Комисия по отбрана пред БСТВ

което бе гласувано в парламента, спо-
собства за намаляване на разделението
в обществото и за намиране на събира-
телни линии. Видяхме, че дори опози-
цията подкрепи едно такова разумно
решение.

Малко обаче позакъсняхме с инфор-
мационната кампания и обясненията на
различните интерпретации за това, кое-
то бе гласувано в пленарна зала. Още от
началото на конфликта в Украйна има
една много тежка информационна агре-

сия от всички страни. Обикновеният
човек всекидневно е облъчван от всякак-
ва пропаганда и това способства поня-
кога да се формират и крайни станови-
ща, които не почиват на обективната
истина. Това става и с усилията на ог-
ромната тролска маса в социалните
мрежи, която използва всякакви поводи,
за да нагнетява напрежение.

При елементарен прочит на текста
ще се види, че никъде не се говори за
оръжие и боеприпаси. А, да ви кажа
честно, при така приетото решение,
може би не е правилно да се слага ак-
цент само върху военно-техническата
помощ, защото има и още няколко ак-
цента в него - финансова, хуманитарна,
икономическа. Военно-техническата
помощ е в рамките на ремонт на воен-
на техника в нашите ремонтни заводи,
което е тема на друг разговор.

А дали имаме капацитет за ремонт
на украинската военна техника? Първо,
Киев никога не е формулирал искане за
предоставяне на оръжие - това личи и
от писмото, което бе получено в парла-
мента от украинското правителство. Но
имаше усилена пропаганда. Няма едноз-
начен отговор за възможностите ни. Ако
говорим за капацитет, такъв има, но
реалността е малко по-различна. Тряб-
ва да видим за каква техника точно
става въпрос и какви са конкретните

нужди на украинската страна. Дълги
години нашите военно-ремонтни заво-
ди бяха оставени на самотек, с изклю-
чение на “Флотски Арсенал - Терем”
във Варна, останалите заводи на “Те-
рем холдинг” са в незавидно състояние
и не съм убеден, че могат да се справят
с такава задача, особено с ремонт на
тежка военна техника. Свързано е и със
специфична логистика. Най-голям може
би ще е проблемът с резервните части
и с лицензите за тази стара съветска
техника. Но нека да видим...

Важно изречение беше добавено в
окончателния текст - според възможно-
стите на българската страна. Дебатът
последните седмици беше безсмислен,
защото България няма как да изпрати
нещо, което го няма. Не разполагаме с
боеспособна техника, която да пратим,
без да се наруши боеспособността на
българските Въоръжени сили.

България направи важно и правил-
но решение. С него страната ни
потвърди своите съюзнически ангажи-
менти към НАТО и ЕС. В същото вре-
ме няма да допуснем с наше оръжие да
бъдат убивани хора, което безспорно
би ни направило страна в конфликта. А
това е и позицията на огромното мно-
зинство от българските граждани.

Доста се спекулираше, че едва ли не
само България и Унгария не предоста-
вят военна помощ. Оказва се, че и Ав-
стрия, Кипър, Малта, Ирландия също
не са го направили, а са страни съюз-
ници. Затова обаче се мълчи.

Със съкращения

ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ: БОРИСЛАВ ГУЦАНОВ:
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Нека не сме от държавите, които
ще изпълняваме санкциите, а други
ще се възползват от тях, казва пред-
седателят на ПГ „БСП за Бълга-
рия” пред бТВ

Тази коалиция има да свърши
много работа в областта на иконо-
миката и на социалните дейности,
казва народният представител от
„БСП за България” пред Нова теле-
визия

ската страна, заявени от техния прези-
дент. Това решение напълно отговаря
на нуждите в момента на украинската
държава - хуманитарна помощ, финан-
сова, социално-икономическа, подкре-
па за бъдещото присъединяване на
Украйна към ЕС и с евентуалната
нужда от ремонт на военна техника.

Ние успяхме да изложим нашите
аргументи защо не трябва да се изпра-
ща военна техника, така че решението
да бъде във вида, в който беше взето
от НС. С активното участие на БСП
България няма да изпраща въоръже-
ние и боеприпаси. Това искат и българ-
ските граждани.

Взаимоотношенията на България с
Русия след войната трябва да бъдат на
равноправна основа. Ние трябва да
бъдем партньор, който да защитава на-
ционалните си интереси. Говорим и за
газовите доставки, и за петролните.

Чуваме, че ЕС прилага такива санк-
ции (ембарго върху руския петрол -
б.р.) само за някои държави. Нека ние
не сме от държавите, които ще
изпълняваме санкциите, а други ще се
възползват от тях.

задействан член 5 на договора за
НАТО.

Взетото от Народното събрание
решение е мъдро и възможно най-
приемливо не само за БСП, но и за
страната, тъй като ще гарантира за-
щита на националния интерес, който
в момента е България да е далеч от
военния конфликт.

С много разговори, разум и аргу-
менти се стигна до това решение. Не
считам, че ултиматумът беше най-
важното нещо. Но, да - ние щяхме да
напуснем, ако беше гласуван износ
на оръжие. Това наше виждане беше
категорично. Смятам, че това е най-
доброто, което можеше да се случи
за България.

Тази коалиция има да свърши
много работа в областта на иконо-
миката и на социалните дейности и
аз мисля, че партньорите ни го раз-
браха в тези наистина трудни разго-
вори. Аз им благодаря, че направиха
своите компромиси в името на това
страната ни да продължи да се разви-
ва по пътя, по който тръгнахме заед-
но преди няколко месеца.
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“Още на 18 април “Булгар-
газ” е знаел, че няма договор,
умишлено две седмици не пра-
ви нищо и не информира ни-
кого. Две седмици всички са
стояли и са чакали
“Продължаваме промяната” да
излезе и да каже: “Ние ще
напляскаме руснаците”, ко-
ментира пред БНР бившият
министър на енергетиката
Румен Овчаров.

“Булгаргаз” се унищожава
окончателно като доставчик
на природен газ в България”,
каза Овчаров. Според него
“Булгаргаз” се превръща в
“елементарен посредник, от
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когото никой няма нужда”.
“Още на 18 април “Булгар-

газ” е знаел, че няма договор”,
подчерта Овчаров. По думите
му именно на тази дата “Бул-
гартрансгаз” е резервирал ка-
пацитет на входа на Гърция и
е “взел предварителни мерки”.

“Интересно защо “Булгар-
газ” не търси доставчици, не
се обажда на никой, не праща
писма до никой да му достави
газ и изведнъж на 27-и изли-
зат на пресконференция пред-
ставителите на “Продължава-
ме промяната” - няма полити-
ческо решение на Коалицион-
ния съвет, няма решение на

Министерския съвет - излизат
Асен Василев и Кирил Пет-
ков и обявяват, че България
прекратява договора”, комен-
тира Румен Овчаров.

“Още на 1 април по моя
молба Таско Ерменков разго-
варя с Корнелия Нинова, тя е
разговаряла с другите предста-
вители на коалицията и на 2
или 3 април се проведе засе-
дание на т.нар. Експертен
съвет на коалицията. Там ня-
маше никой от оперативното
ръководство на България,
само законодатели и хора
извън парламента. Т.е. няма-
ше кой да информира т.нар.

Експертен съвет на коалиция-
та какво се случва. Така че
някои от партиите в коалици-
ята са си свършили работата”,
уточни ексминистърът.

Газът, който потребяваме
в момента, е руски, поясни Ру-
мен Овчаров.

Според него Фирма “МЕТ”
има резервиран капацитет на
остров Ревитуса за цялата го-
дина, с изключение на един
месец, но през зимния период
няма да стигне капацитетът на
този терминал, ако и Гърция
не плати в края на този месец.

“Полша нагнетява цялата
пролет, ние продавахме коли-

чества и си опразнихме хра-
нилището”, отбеляза още бив-
шият енергиен министър.

Според Овчаров е нацио-
нално престъпление да се из-
празва хранилище при поло-
жение, че се очаква война или
такава е започнала.

Той цитира Мартин Лутър
Кинг, че “най-опасни на този
свят са искреното невежество
и съвестната глупост”, но
изтъкна, че “в нашия случай
глупостта е безсъвестна”. “За-
щото се използва за най-гру-
бо обогатяване за сметка на
всички останали граждани”,
обобщи Румен Овчаров.

Какво? Плащане в рубли? Немисли-
мо, дори не изричайте тази дума, казаха
официалните власти в Европейския съюз.
Вместо това Европа поиска официално
да плаща за внос от Русия с еврото на
Шрьодингер, както е описано по-долу.

Вече е време да дойдат психиатрите,
тъй като оцеляването на 800 милиона
европейци зависи от това, което тази
невероятна шайка от назначени заблуде-
ни европейски лидери ще реши. Да си го
кажем направо, приятели: ЕС не иска да
плаща в рубли, или в злато, защото прави
мили очи, преструвайки се, че “плаща” за
вноса от Русия, но всъщност го иска
безплатно. Дали е природен газ, или нефт,
или въглища, или каквато и да е руска
стока, вместо да “плати” действително,
ЕС се преструва, че прави мъдрия трик
“печатай и внасяй + замразявай и крий”.

И така - Европейската централна
банка сега ще “печата” евро на клавиа-
турата 100% безплатно и след това ще
превежда тези евро към европейските
банкови сметки на руските износители,
макар че те сега са със статус “замразе-
ни”. Така Русия никога няма да може да
ползва тези пари, които всъщност нико-
га няма и да видят бял свят, и съответно
не са инфлационни в който и да е смисъл
на думата, тъй като не могат да бъдат
използвани и от никой друг. Те изобщо
няма да влязат в ничия икономика по
какъвто и да е начин, вид или форма,
като по този начин ЕС надхитря всички
под слънцето и получава руските до-
ставки безплатно. Видяхте ли, лесно е.

Разбира се, очаквам да чуя управлява-
щите маниаци да казват, че това ще бъде

само “временно” (разбира се) и че ведна-
га, щом Русия излезе от Украйна при
“приемливи” условия (отново разбира
се), всичко ще се върне към нормалните
правила в стил янки дудъл. И тук идва
еврото на Шрьодингер, за които хипоте-
тични пари трябва да се знае, че са едно-
временно съществуващи и несъществу-
ващи... в стил Европейски съюз.

На практика, с това Ш-евро ЕС би
могъл да си “купи” само сериозни бъде-
щи проблеми, за които няма решение.
Например, ако предложението на ЕС
беше погледнато сериозно и прието,
КОЙ и КАК точно ще каже кои са “при-
емливите условия” за руското изтегляне
от Украйна, след което еврото на Шрьо-
дингер ще стане използваемо? Още от
самото начало дори и милениал може да
осъзнае, че Руската Федерация никога
няма да напусне някои райони и ново-
признатите Донецка и Луганска народни
републики плюс Крим. В този случай, ще
съществува ли Ш-еврото или не?

Накратко: еврото на Шрьодингер е
глупост. А ЕС не трябваше изобщо да
я предлага.

Сега, след като ЕС отказва да плаща
в рубли - или в златни кюлчета - и на-
стоява да плаща с техните нови “смеш-
ни Шрьодингер евро”, полският преми-
ер Матеуш Моравиецки призна очевид-
ното, а именно - че санкциите, наложе-
ни от ЕС, САЩ и техните съюзници,
дотук имат обратен ефект върху Русия.
“Вижте обменния курс на рублата,
вижте какво става с руската икономи-
ка. Нищо особено не става. Сега са
нужни смазващи санкции”.

Трудно е за вярване, че председате-
лят на ЕК Урсула фон дер Лайен, обви-
нявайки Русия в “изнудване”, добави
още: “Ние чертаем координиран отго-

вор от страна на ЕС, така че европейци-
те може да имат доверие, че ние сме
обединени и солидарни...”

И двете твърдения просто не са ис-
тина.

ЕС днес няма координираност и со-
лидарност. Сега всеки е сам за себе си,
включително “неутралната” Швеция, ко-
ято иска да влезе в НАТО, защото иска
да й се плати за оръжията, които е пра-
тила на Украйна. Но леля Урсула в роля-
та на глупавото ченге обяви, че ЕС рабо-
ти “интензивно” върху нов план за удар
срещу Москва. “Шести пакет от санкции
ще бъде обявен в кратък срок. Работим
интензивно по него”, каза Урсула фон
дер Лайен, когато Русия спря газовите
доставки за България и Полша, а Финлан-
дия не се съгласи да плаща в рубли.

Фактът, който е от значение, е, че
европейците като цяло и по-специално
ръководството на ЕС, са крайно фраг-
ментирани и непостоянни. Както би ка-
зал наскоро преизбраният президент на
Франция, “изпадналият в мозъчна смърт”
НАТО прилича на шепа обезглавени
пилета, търчащи наоколо без никаква идея
какво всъщност се случва. Междувремен-
но, отново на планетата Земя, четирима
купувачи от ЕС направиха газови плаща-
ния в рубли и поне 10 страни откриха
руски банкови сметки в рубли.

И така, докато ЕС доставя всякакви
видове оръжие на Украйна всеки божи
ден, топ дипломатът на ЕС иска да се
сприятели с Русия. Тъкмо Жозеп Бо-
рел заяви: “Този въпрос трябва да бъде
решен на бойното поле”, а само ден
по-късно казва: “ЕС и Русия трябва да
възстановят отношенията си”. Послед-
но, кое да бъде?

“Възстановяването на отношенията
между ЕС и Русия ще бъде много тру-

ден и бавен процес, но това трябва да
бъде направено.” Разбира се, да, нека
започнем с прилагането на споразуме-
нията от Минск, които европейците
договориха и подкрепиха съвсем наско-
ро, помните ли? Така че “координира-
ният отговор от страна на ЕС”, който
Урсула фон дер Лайен чертае, изглежда
не върви съвсем гладко.

А относно предложените допълни-
телни трикове руснаците, очевидно ви-
наги в крак и дори изпреварващи съби-
тията, предупредиха: “...непозволеното
изтегляне на газови обеми, транзитира-
щи през Полша и България към други
европейски страни, като Германия, ще
доведе до редуциране на газовите до-
ставки...” Което ясно означава: момче-
та, не си играйте игрички с нас, защото
всички дружно ще умрете от студ и глад,
например веднага, разбирате ли?

Германският министър на икономи-
ката Роберт Хабек беше много притес-
нен, че отрязването на руските достав-
ки може да причини “масова безрабо-
тица, бедност, хора, които не могат да
отоплят домовете си и т.н.” Австрия
открито призна, че не може да си поз-
воли да спре вноса на руски газ, докато
други искат изцяло да спрат руските
газови тръби. Последно, кое да бъде?
Накрая се убедихме, че нещо срещу
нищо няма как да стане.

Така че руските доставки трябва да
бъдат платени или в рубли, или в злат-
ни кюлчета, благотворителност не се
предлага. Еврото на Шрьодонгер е шега,
при това лоша. Както би казал Джон
Конъли, “Стоката е на Русия, но про-
блемът е ваш”.

Със съкращения
“Гласове”

Åâðîòî íà Øðüîäèíãåð èëè êàê Åâðîïà ñå îïèòâà äà êðàäå ðóñêèÿ ãàç

Хорхе ВИЛЧЕС, Saker Blog

Óíèùîæàâàò
óìèøëåíî
„Áóëãàðãàç”
êàòî äîñòàâ÷èê
Още в началото на април вицепремиерът Корнелия Нинова инициира
Експертен съвет на коалицията за спрените доставки от Русия, така
че партията си свърши работата, твърди ексминистърът на енергетиката
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През Европейската годи-
на на младежта Европейският
парламент в България ще от-
бележи Деня на Европа -
9 май, с 3D мапинг спектакъл,
посветен на темата за мира и
основните европейски ценно-
сти като свободата и демокра-
цията. Във вечерите от 6 до
9 май жителите и гостите на
София ще могат да се насла-
дят на светлинно-звуковия
спектакъл “Представи си”,
проектиран върху фасадата
на Националната галерия/
Квадрат 500. Той е организи-
ран в партньорство с Пред-
ставителството на Европей-
ската комисия в България.

Отбелязването на Деня на
Европа с красиви и впечатля-
ващи 3D спектакли се превър-
на в традиция за Бюрото на
Европейския парламент, кое-
то в партньорство с Предста-
вителството на Европейската
комисия в България организи-
ра запомнящи се светлинни
шоу програми на фасадите на
Националната художествена
галерия (2017) и на Министер-
ския съвет (2018), както и пър-

Галерия “Арте” показва изложба жи-
вопис на Нуша и Елза Гоеви под наслов
“Онези, с които се срещаме” в София,
ул. “Бузлуджа” 31, осъществена с финан-
совата подкрепа на НФ “Култура”. Изку-

Проф. Пламен Дойнов с
наградата „Пеньо Пенев”

Националната и Международна-
та литературни награди за поезия
“Пеньо Пенев” за 2022 г. бяха връче-
ни на церемония в Димитровград.
Ректорът на НБУ проф. Пламен
Дойнов, д.н., беше отличен за високи
творчески постижения и принос в
развитието на българската поезия.
Наградата връчи кметът на община
Димитровград Иво Димов. Проф.
Пламен Дойнов благодари за награ-
дата и посочи Пеньо Пенев като
достоен пример за човек, отказал се
от всичко в името на поезията.
“Малцина от нас са готови да се
откажат от почестите в името на
чистотата на поезията и дано бъдем
достойни за този завет.” Слово за
лауреата произнесе Захари Караба-
шлиев - белетрист, драматург и
член на комисията по избора. Меж-
дународната награда за поезия, ко-
ято се присъжда на чуждестранни
автори за високи творчески пости-
жения и принос в развитието на
световната поезия, получи Хайри
Хамдан. “Където и да отида, се
чувствам в известна степен виновен
към редица поети, които не съм
превел. Когато прочетох Пеньо
Пенев, мълчах една седмица. Той е
толкова чувствителен.”

СНИМКА ОБЩИНА ДИМИТРОВГРАД

„Бягство” на
Виктор Божинов с
премиера във Варна

Новият филм на Виктор Божи-
нов - “Бягство”, ще бъде представен
премиерно във Варна на 9 май. Сре-
ща с екипа ще се състои в касовото
фоайе на Фестивалния и конгресен
център от 19 ч., прожекцията в
зала 1 е от 19,30 ч. По повод Деня
на Европа Бюрото на програма
“Творческа Европа МЕДИА” в Бълга-
рия съвместно с ФКЦ, канят вар-
ненци на европейско кино. В рамките
на инициативата ще бъде показан
испанският филм “Добрият шеф”.

Национална библиотечна
седмица започва на 9 май

Българската библиотечно-инфор-
мационна асоциация организира
16-ата кампания “Национална биб-
лиотечна седмица” - от 9 до 13 май,
под наслов “Инвестираме в библи-
отеките, инвестираме в бъдещето
ни!”. Откриването е на 9 май от
13 ч. в Американския център на
Столичната библиотека. Видеообръ-
щение ще направи Барбара Лизон,
президент на Международната фе-
дерация на библиотечните асоциа-
ции и институции. За ролята на
библиотеките за четенето и гра-
мотността ще говори Здравка Ев-
тимова. Събитието се организира в
партньорство с фондация “Глобал-
ни библиотеки - България” и СБ.

НАКРАТКО

Ïîñëàíèå çà ìèð
â Äåíÿ íà Åâðîïà
Триизмерното видео мапинг шоу „Представи си”
ще бъде прожектирано на фасадата на Националната
галерия/Квадрат 500 в София от 6 до 9 май

инсталациите е свободен. За
да могат всички желаещи да
станат част от празника,
3D мапингът ще бъде излъчен
няколко пъти в четирите ве-
чери. Шоуто ще може да бъде
гледано на живо от 20,30 ч. на
9 май на интернет страница-
та на Европейския парламент
в България, както и във фейс-
бук и ютюб.

вото издание на Фестивала на
светлините в Пловдив през
2019 г. След двегодишно пре-
късване в резултат на панде-
мията, тазгодишното издание
ще бъде част от още по-маща-
бен Фестивал за светлинно из-
куство “Lunar”, включващ две
видеопроекции и четири ста-
тични проекции върху сгради,
както и шест светлинни ин-

сталации и интерактивно ате-
лие за рисуване със светлина.
Инсталациите за празничното
събитие са разработени съвме-
стно с българската компания за
визуални ефекти и 3D мапинг
“MP-Studio”, която е носител
на множество европейски на-
гради за осветяване на знакови
сгради в Европа и по света.

Достъпът до спектакъла и

Ñðåùà íà/ñ Íóøà è Åëçà Ãîåâè â ãàëåðèÿ „Àðòå”
само като артисти в една и съща творче-
ска сфера, дори не само като партньори
и жертви в обща, често нерадостна жи-
тейска съдба. Въпреки която и двете ос-
танаха верни на същността си, изразява-
на с езика на живописта.

Тази експозиция ни дава шанс да
бъдем свидетели на срещата - с тях и
помежду тях, през условността на есте-
ствените граници на живота и отвъд него.

Нуша, след дълга съпротива с болест-
та и страданието, трагично рано си взе
сбогом от нас. Елза, непоклатима в сво-
ето девето житейско десетилетие,
продължава да стои там, където винаги е
била, като опора за всички свои близки,
и без да спре нито за миг - рисуваща.

Настоящата съвместна изложба е
диалог, образ на общуването и на чувст-
вата, породени от него...”

ствоведът Филип Зидаров представя ху-
дожничките и техните творби:

“Живеем, защото се срещаме едни с
други. Вероятно и самият смисъл на жи-
вота е в срещите, които сме имали, има-
ме или пък ни е дадено да имаме по пътя
си от вечност към вечност. Мисля, обаче,
че истинското срещане, докосването до
онези, които са или ни остават скъпи, са
винаги по две: първата, с рождението или
с първото запознанство; втората - тога-
ва, когато се разделяме с тях завинаги.
Двете заедно осмислят усещането ни за
даден човек, а раздялата, тъгата и липсата
са моментът, в който можем истински да
разберем онова, което той или тя пред-
ставляват за нас.

Нуша и Елза днес се намират в двата
края на своята житейска и емоционална
връзка, не само като майка и дъщеря, неЕлза Гоева

Театър “Весел” очаква през май
своите зрители отново в камерната
зала на Художествената галерия
“Борис Денев” в парка “Асеневци”
във Велико Търново. Спектаклите
започват в 11 ч.

“Русалка” ще се играе в неделя,
8 май. Представлението, вдъх-
новено от старата немска легенда за
Лорелай, е с въздействаща музика,
оригинални диалози и атрактивна
сценография.

Вълнуваща среща на малкия зри-
тел с популярен фолклорен герой

Ñïåêòàêëèòå íà òåàòúð „Âåñåë”
ïðåç ìàé â ÕÃ „Áîðèñ Äåíåâ”

СНИМКА ТЕАТЪР “ВЕСЕЛ”

“Празник по никое време”

предстои на 14 май в спектакъла
“Хитър Петър”. Фолклорни игри,
пословици и поговорки, загадки и
българска народна музика са акцен-
тите в представлението, които
оформят неговата самобитност.

Театралният афиш на 28 май
включва любимо заглавие от репер-
тоара на търновските кукленици -
“Празник по никое време”. В по-
мощ на актьорите са куклите със
своите песни, музикални етюди и
игрите за деца - гаранция, че праз-
никът ще е чудесен.

Нуша Гоева
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ТЕЛЕЦ

Промените ще навля-
зат по-осезателно в
живота ви, но за доб-
ро. Поставените цели
ви дават сили.

ОВЕН

Съзнателно ще търси-
те общуването с човек,
с когото имате общи
цели. Работата ще ви
сближи.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Благодарение на труда
и упорството си ще
постигнете голяма
част от предстоящите
задачи.

22 май - 21 юни

РАК

Разностранните ви ин-
тереси ще ви подтик-
нат да търсите нови
начини за изява. Не се
огъвайте.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Гледайте ведро на не-
щата, които ви притес-
няват, не всичко е та-
кова, каквото изглеж-
да.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще се радвате от присъ-
ствието на любимия
човек до вас, то ви дава
увереност и ви моти-
вира.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Започнете деня с онези
задачи, които са важ-
ни .  Приключвайки  с
тях, ще ви остане енер-
гия и за други.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Без колебание ще пресе-
чете нечии опити да ви
отклонят. Не се зани-
мавайте с дребноте-
мия.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Разполагайки с необхо-
димата информация ,
ще подобрите работа-
та си и ще постигнете
целите си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

В общуването с колеги
ще споделите виждания
по конкретни въпроси и
ще предложите реше-
ния.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Общуването с позитив-
но мислещи хора, има-
щи творчески поглед,
ще ви донесе повече
настроение.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Коректното ви отно-
шение в работата ви
носи предимства, но и
много неща не ви удов-
летворяват.

ХОРОСКОП

СЪБОТА НЕДЕЛЯ ПОНЕДЕЛНИКДНЕС
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22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО
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05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 ƒ‚ÓÈÌ‡Ú‡ “ËÌ‡ ‰ÂÚÒÍË
Ú‚ ÙËÎÏ /»Î‡Ì‰Ëˇ,
2019„./

05.55 ¬ÛÈ˜ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-
Ëˇ/

06.55 ƒÂÌˇÚ Ì‡ ı‡·ÓÒÚÚ‡
Ô‡ÁÌË˜ÂÌ ·ÎÓÍ

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¬ÂÏÂ Á‡ ÙÓÎÍÎÓ ÏÛ-

ÁËÍ‡ÎÌÓ-Ú‡ÌˆÓ‚ ÒÔÂÍ-
Ú‡Í˙Î

14.00 ÃË„Ó‚Â ‚ ÍË·ËÚÂÌ‡ ÍÛ-
ÚËÈÍ‡ ‰ÂÚÒÍË Ë„‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ, 1978„./

15.25 ΔË‚ÍÓ  ÓÎÂ‚ - ΔË‚ÓÚ
Í‡ÚÓ ÔÂÒÂÌ ÏÛÁËÍ‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ

16.30 ¡ÂÎËÚÂ ÓÎË ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡-
ÎÂÌ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ,
2020„./

17.30 ¬ÓÂÌÂÌ ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌÚ
Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-
Ëˇ, 2008„./

19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-
·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¬‡„Ó‚Â Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /

¡˙Î„‡Ëˇ, 2017„./, Â-
ÊËÒ¸Ó —‚ÂÚÓÒÎ‡‚ Œ‚-
˜‡Ó‚, ‚ ÓÎËÚÂ: »‚‡Ì
¡˙ÌÂ‚, ¬‡ÎÂÌÚÓÌ √‡ÌÂ‚,
¿ÒÂÌ ¡Î‡ÚÂ˜ÍË, —ÚÂÙ‡Ì
Ã‡‚Ó‰ËÂ‚ Ë ‰.

22.35 ¡√ ÓÍ ÒËÏÙÓÌË ÍÓÌˆÂÚ
Ò Û˜‡ÒÚËÂÚÓ Ì‡: —ËÏÙÓ-
ÌË˜ÌËˇ ÓÍÂÒÚ˙ Ì‡ ¡Õ–
Ò ‰ËË„ÂÌÚ √Ë„Ó œ‡ÎË-
Í‡Â‚, ìŸÛˆËÚÂî, ì—Ë„-
Ì‡Îî, ì‘—¡î, ŒÎËÌ √Ó-
‡ÌÓ‚, “ÓÌË ◊ÂÏ·˙‡,
ì‘‡ÍÚÓî, ì ÓÌÚÓÎî Ë ‰.

00.10 √ÓÒÔÓÊ‡ ’‡È‰ Ë„‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

01.45 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
02.45 ŒÚ·ÎËÁÓ /Ô/
03.45 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
04.15 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.00 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
05.15 ì—‡ÏË ‚Í˙˘Ëî - ÍÓÏÂ-

‰Ëˇ, (—¿Ÿ, 2016)
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

13.30 ì«‡‚˙˘‡ÌÂ ‚ ·˙‰Â˘Â-
ÚÓ IIIî - Ù‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡,
(—¿Ÿ, 1990), ÂÊËÒ¸-
Ó –Ó·˙Ú «ÂÏÂÍËÒ, ‚
ÓÎËÚÂ: Ã‡ÈÍ˙Î ƒÊÂÈ
‘ÓÍÒ,  ËÒÚÓÙ˙ ÀÓÈ‰,
ÀË‡ “ÓÏÔÒ˙Ì Ë ‰.

16.00 ì¿Î‡ÏËÌÛÚî - ÒÍÂ˜ ¯ÓÛ
16.10 ì ÂÌ„ÛÛÚÓ ƒÊ‡Íî - ÔË-

ÍÎ˛˜ÂÌÒÍË (—¿Ÿ, ¿‚ÒÚ-
‡ÎËˇ 2003), ÂÊËÒ¸Ó
ƒÂÈ‚Ë‰ Ã‡ÍÌ‡ÎË, ‚ Ó-
ÎËÚÂ: Ã‡ÈÍ˙Î ÿ‡Ì˙Ì,
 ËÒÚÓÙ˙ ”ÓÍ˙Ì Ë ‰.

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìÃÂÌ ÌÂ ÏÂ

ÏËÒÎÂÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.22

21.00 ì≈„ÂÌ˙Úî - ÓÏ‡ÌÚË˜ÌÓ
Ë‡ÎËÚË

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.2

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.9

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.10 ÂÔ.10

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ìCOOLtî /Ô./ - Î‡ÈÙÒÚ‡ÈÎ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó
ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî
10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓ!î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡
ÏÂ‰ËˆËÌ‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚Ó-
ÂÌ Ì‡˜ËÌ Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ-
‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
18.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.45 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡

‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-
ÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.35 ì–Â‰Ó‚ËˇÚ ◊ÂÂËÌî -
Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.20 ÀÂÓÌË‰ ¡ËÍÓ‚ ì¿Ù‡
ÌˇÏ‡ - ‚ÁÂÏÂÚÂ Ú‡Ï·Û-
‡!î

02.10 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî -
ÒÓˆË‡ÎÌÓ-Ô‡‚ÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ ËÒÚËÌÒÍË
ÒÎÛ˜‡Ë

03.05 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡
‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-
ÌÂÌ ÒÂË‡Î

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡
‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-
ÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ì«‡·‡‚ÂÌËˇÚ ‚ÓÈ‚Ó‰‡î

- ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.50 ì—Â˘Ëî - ÀËÎËˇ —ÂÏ-

ÍÓ‚‡
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ì¿ÍˆÂÌÚË ÓÚ ÒÂ‰ÏËˆ‡-

Ú‡î
19.45 ì—Â˘Ëî - Ã‡Ëˇ »ÎË-

Â‚‡
20.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
22.40 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
23.15 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

—‚ÂÚË √ÂÓ„Ë ·ËÎ Í‡-
ÒË‚, ÍÂÔ˙Í Ë Ï˙ÊÂÒÚ‚ÂÌ

ÕÂ˜ÂÒÚË‚ËˇÚ ̂ ‡ ƒËÓÍ-
ÎÂÚË‡Ì, ÍÓÈÚÓ ÌÂ‰ÓÒÚÓÈÌÓ
ÔËÂÎ ÒÍËÔÚ˙‡ Ì‡ –ËÏÒÍÓ-
ÚÓ ˆ‡ÒÚ‚Ó, ·ËÎ Â‚ÌÓÒÚÂÌ
ÒÎÛÊËÚÂÎ Ì‡ ÒÍ‚ÂÌËÚÂ
Ë‰ÓÎË. œÓ ÌÂ„Ó‚‡ Á‡ÔÓ‚Â‰
ÓÚ ‚ÒË˜ÍË ËÏÒÍË Ó·Î‡ÒÚË
ÒÂ ÔÓ‚‰Ë„Ì‡Î Ï˙˜ËÚÂÎÒÍË-
ˇÚ ÏÂ˜ Á‡ ËÁÚÂ·‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
·ÂÁÁ‡˘ËÚÌËÚÂ ıËÒÚËˇÌË.

◊Û‰ÌËˇÚ ’ËÒÚÓ‚ ‚ÓËÌ,
Ò‚ÂÚË ¬ÂÎËÍÓÏ˙˜ÂÌËÍ √ÂÓ-
„Ë, ·ËÎ ‚ Â‰Ó‚ÂÚÂ Ì‡ Â‰ËÌ
ÓÚ ÒÎ‡‚ÌËÚÂ ËÏÒÍË ÔÓÎÍÓ-
‚Â; ÔÓ ÏÂÒÚÓÓÊ‰ÂÌËÂ ÚÓÈ
·ËÎ Í‡Ô‡‰ÓÍËÂˆ, ÒËÌ Ì‡
ÁÌ‡ÏÂÌËÚË ıËÒÚËˇÌÒÍË Ó-
‰ËÚÂÎË, Ë ÓÚ ÏÎ‡‰Ë „Ó‰ËÌË
Ì‡Û˜ÂÌ Ì‡ ËÒÚËÌÒÍÓ ıËÒ-
ÚËˇÌÒÍÓ ·Î‡„Ó˜ÂÒÚËÂ. Œ˘Â
ÓÚ Ï‡Î˙Í ÓÒÚ‡Ì‡Î ·ÂÁ
·‡˘‡, ÍÓÈÚÓ ÛÏˇÎ ‚ Ï˙˜Â-
ÌË˜ÂÒÍË ÔÓ‰‚Ë„ Á‡ ’ËÒÚ‡,
‡ Ô˙Í Ï‡ÈÍ‡ ÏÛ ÒÂ ÔÂÒÂÎË-

Î‡ Á‡Â‰ÌÓ Ò ÌÂ„Ó ‚ œ‡ÎÂÒ-
ÚËÌ‡, ÔÓÌÂÊÂ ·ËÎ‡ Ó‰ÓÏ
ÓÚ ÚËˇ ÒÚ‡ÌË Ë ÔËÚÂÊ‡-
‚‡Î‡ Ó„ÓÏÌË Ì‡ÒÎÂ‰ÒÚ‚Â-
ÌË ·Ó„‡ÚÒÚ‚‡.  ‡ÚÓ ÒÚË„Ì‡Î
Ò˙‚˙¯ÂÌ‡ ‚˙Á‡ÒÚ, Ò‚ÂÚË
√ÂÓ„Ë ·ËÎ ÏÌÓ„Ó Í‡ÒË‚
Ì‡„ÎÂ‰, ÚÂÎÓÏ - ÍÂÔ˙Í Ë
Ï˙ÊÂÒÚ‚ÂÌ, Á‡ÚÓ‚‡ „Ó ‚ÁÂ-
ÎË Ì‡ ‚ÓÂÌÌ‡ ÒÎÛÊ·‡ Ë ‚
Í˙ÒÓ ‚ÂÏÂ „Ó ÔÓËÁ‚ÂÎË ‚
˜ËÌ‡ Ì‡ ıËÎˇ‰ÓÌ‡˜‡ÎÌËÍ. ¿
ÍÓ„‡ÚÓ ÒÂ ÓÚÎË˜ËÎ ‚ ÏÌÓ„Ó

·ËÚÍË Ò˙Ò Ò‚ÓÂÚÓ ·ÂÁ-
ÒÚ‡¯ÌÓ ˛Ì‡˜ÂÒÚ‚Ó, ƒËÓÍ-
ÎÂÚË‡Ì, ·ÂÁ ‰‡ ÁÌ‡Â, ˜Â ÚÓÈ
Â ıËÒÚËˇÌËÌ, „Ó ÔÓ˜ÂÎ Ò
ÛÔ‡‚ËÚÂÎÒÍ‡ ÚËÚÎ‡ Ó˘Â Ì‡
‰‚‡‰ÂÒÂÚ„Ó‰Ë¯Ì‡ ‚˙Á‡ÒÚ
Ë ÓÚ Î˛·Ó‚ Í˙Ï ÌÂ„Ó „Ó
‚ÁËÏ‡Î ‚ ˆ‡ÒÍËÚÂ Ô‡Î‡ÚË,
Í˙‰ÂÚÓ ÒÂ ÔÓÎÁ‚‡Î Ò „ÓÎˇ-
ÏÓ Û‚‡ÊÂÌËÂ ÏÂÊ‰Û ˆ‡Â-
‰‚ÓˆËÚÂ. ÃÂÊ‰Û‚ÂÏÂÌÌÓ
Ï‡ÈÍ‡Ú‡ Ì‡ —‚ÂÚËˇ ÒÂ ÔÂ-
ÒÚ‡‚ËÎ‡ ‚ ·Î‡ÊÂÌ‡ ÍÓÌ˜Ë-
Ì‡.

–‡Á‰‡Î ·Ó„‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ ÒË
Ì‡ ·Â‰ÌËÚÂ Ë ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÎ
Ó·ËÚÂ ÒË

√ÂÓ„Ë ÛÁÌ‡Î Á‡ ÔÂ‰-
Ì‡ÏÂÂÌ‡Ú‡ ˆ‡ÒÍ‡ ÊÂÒÚÓ-
ÍÓÒÚ Ë Í‡ÚÓ ÒÂ Û·Â‰ËÎ ‚
ÌÂ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚÚ‡ ‰‡ ÒÂ ÔÓ-
ÏÂÌË Ú‡ÁË ·ÂÁ·ÓÊÌ‡ ÔËÒ˙-
‰‡, Ò˙ÁÌ‡Î, ˜Â Â Ì‡ÒÚ˙ÔËÎÓ
Ì‡È-·Î‡„ÓÔËˇÚÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ
Á‡ ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ÒÔ‡ÒÂÌËÂ, Í‡ÚÓ
ËÁÔÓ‚ˇ‰‡ ’ËÒÚ‡ ÔÂ‰ Ò‡-
ÏËÚÂ ÒÎÛÊËÚÂÎË Ì‡ Ï‡ÍÓ-
·ÂÒËÂÚÓ. «‡ÚÓ‚‡ ÌÂÁ‡·‡‚-

ÌÓ ‡Á‰‡Î Ì‡ ÒËÓÏ‡ÒËÚÂ
‚ÒË˜ÍÓ, Í‡Í‚ÓÚÓ ËÏ‡Î ÔË
ÒÂ·Â ÒË, ‡ Ô˙Í Ì‡ Ó·ËÚÂ
ÒË ÔÓ‰‡ËÎ Ò‚Ó·Ó‰‡; Ò˙˘Ó
Ì‡Ô‡‚ËÎ Â‰ÌÓ Á‡‚Â˘‡ÌËÂ
Á‡ Ò‚ÓËÚÂ ËÏÂÌËˇ Ë Ó·Ë,
ÍÓËÚÓ ÒÂ Ì‡ÏË‡ÎË ‚ œ‡ÎÂ-
ÒÚËÌ‡, ËÏÛ˘ÂÒÚ‚‡Ú‡ ‰‡ ÒÂ
‡Á‰‡‰‡Ú Ì‡ ·Â‰ÌËÚÂ, ‡
Ó·ËÚÂ ‰‡ ÒÂ ÔÛÒÌ‡Ú Ì‡
Ò‚Ó·Ó‰‡. Õ‡ ÚÂÚËˇ ‰ÂÌ,
ÍÓ„‡ÚÓ ƒËÓÍÎÂÚË‡Ì Ë ÌÂ„Ó-
‚ËÚÂ Ò˙‚ÂÚÌËˆË Â¯ËÎË ‰‡
ÓÔÓ‚ÂÒÚˇÚ Í˙‚‡‚ÓÚÓ ÓÔÂ-
‰ÂÎÂÌËÂ ÔÓÚË‚ ıËÒÚËˇÌË-
ÚÂ, Ï˙ÊÂÒÚ‚ÂÌËˇÚ Ë ÌÂÛÒÚ-

‡¯ËÏ ‚ÓËÌ √ÂÓ„Ë Á‡ÒÚ‡-
Ì‡Î Ò˙Ò Ò‚ÂÚÎÓ ÎËˆÂ Ë ÌÂ-
ÔÓÍÓÎÂ·ËÏ ÛÏ ÒÂ‰ ÚÓ‚‡
·ÂÁÁ‡ÍÓÌÌÓ Ò·ÓË˘Â Ë Á‡-
ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ „Ë ËÁÓ·ÎË˜‡‚‡.
ƒËÓÍÎÂÚË‡Ì ÒÚ‡¯ÌÓ ÒÂ
‚˙ÁÏÛÚËÎ Ë Á‡·‡ÌËÎ Ì‡
Ï˙˜ÂÌËÍ‡ ‰‡ „Ó‚ÓË ÔÓ‚Â-
˜Â, Í‡ÚÓ Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î Ì‡ Ò‚Ó-
ËÚÂ Ó˙ÊÂÌÓÒˆË ‰‡ „Ó ËÁ-
‚Â‰‡Ú Ò˙Ò ÒËÎ‡Ú‡ Ì‡ ÍÓÔË-
ˇÚ‡ ÓÚ Ò˙·‡ÌËÂÚÓ, ‰‡ „Ó
Á‡Ú‚ÓˇÚ ‚ „‡‰ÒÍ‡Ú‡
Ú˙ÏÌËˆ‡ Ë ‰‡ „Ó ÔÓ‰ÎÓÊ‡Ú
Ì‡ ÒÚ‡¯ÌË Ï˙˜ÂÌËˇ.

œÓÎÛ˜ËÎ ÌÂÚÎÂÌÌËˇ
‚ÂÌÂˆ Ì‡ Ô‡‚‰‡Ú‡

—‚ÂÚË √ÂÓ„Ë Ï˙ÊÂÒÚ-
‚ÂÌÓ Ú˙ÔˇÎ Ë ÓÚÌ‡˜‡ÎÓ
ÒËÎÌÓ ÒÂ ÏÓÎÂÎ Ì‡ ¡Ó„‡, ‡
ÔÓÒÎÂ Á‡ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ ÒÂ ÏÓÎË
ÚËıÓ, Í‡ÚÓ ·Î‡„Ó‰‡ˇÎ ·ÂÁ-
Í‡ÈÌÓ Ì‡ √ÓÒÔÓ‰‡, ˜Â „Ó Â
ÒÔÓ‰Ó·ËÎ ‰‡ ·˙‰Â ÔË˜‡-
ÒÚÌËÍ Ì‡ ÕÂ„Ó‚ËÚÂ ÒÚ‡‰‡-
ÌËˇ Ë ÌÂ ÛÒÂ˘‡Î ÌËÍ‡Í‚‡
·ÓÎÍ‡, ÒˇÍ‡¯ ÒÔÓÍÓÈÌÓ ÒË
ÔÓ˜Ë‚‡Î. —‚ÂÚË ¬ÂÎËÍÓÏ˙-

˜ÂÌËÍ √ÂÓ„Ë ‰˙Î„Ó Ë ÊÂÒ-
ÚÓÍÓ ·ËÎ ËÁÏ˙˜‚‡Ì Ë ‡ÁÍ˙-
Ò‚‡Ì Ì‡ Ô‡˜ÂÚ‡, ÌÓ ÌÂ
ËÁÏÂÌËÎ Ò‚ÂÚÎÓÒÚÚ‡ Ì‡
ÎËˆÂÚÓ ÒË Ë ÌÂ ÔÂ‰‡Î
‚ˇ‡Ú‡ ÒË.

—‚ÂÚË √ÂÓ„Ë ·ËÎ ÔÓ-
ÒÂ˜ÂÌ Ì‡ 23-ÚËˇ ‰ÂÌ ÓÚ ÏÂ-
ÒÂˆ ‡ÔËÎ. “‡Í‡ ÚÓÈ Á‡‚˙-
¯ËÎ ‰ÓÒÚÓÈÌÓ ËÁÔÓ‚Â‰‡ÌË-
ÂÚÓ Ì‡ ’ËÒÚ‡ Ë Á‡Ô‡ÁËÎ
‚ˇ‡Ú‡ ÌÂÔÓÓ˜Ì‡, Á‡ ÍÓÂ-
ÚÓ ÔÓÎÛ˜ËÎ ÌÂÚÎÂÌÌËˇ ‚Â-
ÌÂˆ Ì‡ Ô‡‚‰‡Ú‡.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 6 Ï‡È Ò‚. ‚Ï˜Í √ÂÓ„Ë œÓ·Â‰Ó-
ÌÓÒÂˆ, Ò‚. Ô‡‚. »Ó‚ ÃÌÓ„ÓÒÚ‡‰‡ÎÌË (√Â„¸Ó‚‰ÂÌ)
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„Белият балет” с фамозен обрат над Ман Сити

Ðåàë - Ëèâúðïóë
íà ôèíàëà â ØË

СНИМКА БТА

Родриго Силва вкарва с глава втория гол за Реал, за да прати мача с Ман Сити в продължения

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
15.00 Ботев Пд - Лудогорец
17.30 Черно море - Левски
20.00 ЦСКА - Славия

ПО МАКС СПОРТ 3
19.45 Интер - Емполи
22.00 Дженоа - Ювентус

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
ФОРМУЛА 1
21.30 и 0.30 Гран при
на САЩ (тренировки)

ПО МАКС СПОРТ
ТЕНИС
15.00 “Мастърс” в Мадрид

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.10 Обиколка на Италия
(I етап)

Утре
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.15 Арда - Локо Пд
19.45 ЦСКА 1948 - Берое

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
17.00 Челси - Уулвърхемптън
19.30 Брайтън - Ман Юнайтед
21.45 Ливърпул - Тотнъм

ПО РИНГ
16.00 Торино - Наполи

ПО МАКС СПОРТ 3
21.45 Лацио - Сампдория

ПО МАКС СПОРТ 4
17.15 Атлетик Б - Валенсия
22.00 Бетис - Барселона

ПО БНТ 3
РЪГБИ
14.55 България - Турция

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
ФОРМУЛА 1
0.00 Гран при на САЩ
(квалификация)

ПО МАКС СПОРТ
ТЕНИС
17.00 “Мастърс” в Мадрид

В неделя
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
16.30 Ботев Вр - Локо Сф
19.00 Царско село - Пирин
21.45 ПСЖ - Троа

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
16.00 Арсенал - Лийдс
18.30 Ман Сити - Нюкасъл

ПО РИНГ
13.30 Специя - Аталанта

ПО МАКС СПОРТ 3
21.45 Верона - Милан

ПО МАКС СПОРТ 4
17.15 Виляреал - Севиля
22.00 Атлетико М - Реал М

ПО БНТ 3
ЛЕКА АТЛЕТИКА
9.20 Маратон на Варна

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
ФОРМУЛА 1
22.30 Гран при на САЩ

ПО МАКС СПОРТ
ТЕНИС
19.40 “Мастърс” в Мадрид
(финал)

Реал Мадрид - Ливърпул е финалът в
Шампионската лига. Битката за титлата е
на 28 май на “Стад де Франс” в Париж.

“Кралският клуб” стигна втори го
голямото дерби, след като по чудо ели-
минира Манчестър Сити. В реванша
“Белият балет” победи с 3:1 след
продължения и отстрани “гражданите”
с общ резултат 6:5.

На “Сантяго Бернабеу” англичаните
поведоха чрез Рияд Марез (72) и всичко
изглеждаше приключило, но драмата

предстоеше. 21-годишната резерва Род-
риго Силва вкара два гола в рамките на
91-вата мин. и изпрати мача в продълже-
ния. Силва стана първият футболист,
който вкарва две попадения след 90-ата
минута в редовното време на Шампион-
ската лига в 30-годишната й история.
Но головете на чужд терен вече не ва-
жат в елиминациите и така се стигна до
продълженията, където Карим Бензема
затвърди статута си на решаващ играч и
вкара дузпа, която сам спечели.

“Белият балет” стигна до 17-и финал
в Шампионската лига, докато Ман Сити
остава със спомена за миналогодишно-
то участие срещу Челси, което загуби.

Бензема изравни рекорда на Кристи-
ано Роналдо, като вече има 10 гола в
един сезон в елиминационната фаза на
турнира, колкото отбеляза и португа-
лецът през сезон 2016/17. Това бе гол
№43 на Бензема в 43 мача през сезона
във всички турнири. Той има и 14 аси-
стенции.

Пореден голям успех записа Петър Стойчев.
Българинът спечели състезание от календара на
Световната федерация по ледено плуване във
водите на Северния ледовит океан. В района на
остров Свалбард (Норвегия) Стойчев не даде шанс
на 19-те си конкуренти от цял свят в дистанцията
от 1000 метра и взе златния медал. По време на
цялото плуване температурата на въздуха беше
-15 градуса, а на водата - под 0. Стойчев спря
хронометрите на 14,25 мин., което е рекорд за
продължително време в ледени води.

“Това беше най-трудното ми плуване в такива
условия. Радвам се много, че и тук, на остров Свал-
бард, записах победа и съм първият в света с две
титли от Южния и Северния полюс по ледено
плуване. Бях се подготвил с българското знаме и
нямах търпение да го развея пред всички на това
отдалечено място за човека”, каза Стойчев.

Олимпиакос на Александър Ве-
зенков се класира за финалната че-
творка в Евролигата по баскетбол.
Гръцкият гранд победи гостуващия
Монако с 94:88 (11:13, 30:35, 25:22,
28:18) и така спечели серията с 3:2
успеха. За място на финала атиняни-
те ще се изправят срещу шампиона
от миналата година Анадолу Ефес
(Тур). Другата полуфинална двойка е
изцяло испанска - Барселона - Реал
М. Срещу “монегаските” и пред очи-
те на звездата от НБА Кевин Дю-
рант, българинът завърши с 9 точки,
7 борби и 1 асистенция за 35,08
минути. Везенков за първи път в ка-
риерата си ще играе на 1/2-финалите.

Григор Димитров
(№20 в света) разби
Диего Шварцман (Арж,
№15) с 6:0, 6:3 на
“Мастърс” турнира в
Мадрид (6,58 млн.
евро). Най-добрият ни
тенисист затвори мача
срещу специалиста на
клей за 70 минути.

Хасковлията лесно
поведе в резултата, по-

Ïåòúð Ñòîé÷åâ
ñïå÷åëè ëåäåíà
íàäïðåâàðà

Петър Стойчев развява знамето
на България на остров Свалбард

Ãðèøî ñìà÷êà àðæåíòèíåö
стигайки три пробива
в първия сет срещу 13-
ия поставен. Във вто-
рата част той отново
демонстрира силен на-
чален удар и се
възползва по най-доб-
рия начин от множест-
вото грешки на Шварц-
ман. Гришо постигна
пробив за 2:1 във вто-
рия сет, за да затвори

мача. Димитров, който
спечели всичките си
сервис геймове, има
три победи в общо че-
тирите си двубоя сре-
щу Шварцман. Снощи
българинът се изправи
срещу световния №5
Стефанос Циципас
(Гър), който елимини-
ра Люка Пуй (Фр) с
6:4, 6:3.

Âåçåíêîâ
íà ïîëóôèíàë
â Åâðîëèãàòà

СНИМКА МАРИН МИЛАШКИ

Спортен празник събра деца
и родители във II СУ “Акад.
Емилиян Станев” в София.
Инициативата е по
програмата “Участвай и
променяй - родителят, активен
партньор в училищния живот”


